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Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti a jelenlévőket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület a megjelent 
8 fővel határozatképes, és az ülést megnyitja (1600 órakor).  Dr. Serfőzőné dr. Fábián 
Erzsébet képviselőasszony igazoltan van távol. A meghívóban javasolt napirendet kéri 
megtárgyalni a következő módosítással. Mivel elég sok vendéget érint a gazdasági 
társaságok mérlegbeszámolója, ezért javasolja előrevenni ezeket az előterjesztéseket, 
továbbá az elsőként jelzett ponthoz még nem érkezett meg az előterjesztő, ezért 
javasolja, hogy akkor kerüljön sorra a beszámoló megtárgyalása, amikor megérkezik, 
illetve, ha jelzi, hogy nem tud jönni, akkor a gazdasági program megtárgyalása után. 
Egyebekben szeretne tájékoztatást adni, és állásfoglalást kérni a képviselő-testülettől 
egy NKA pályázati lehetőséggel kapcsolatban. Jelzi, hogy a lakásbérleti ügyek 
megtárgyalására zárt ülésen kerül sor. Kérdezi képviselőtársait, hogy egyebekben 
kíván-e valaki szólni. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Szeretne tájékoztatást adni, egy hozzá érkezett levélről.  

Antal Ferenc képviselő 

Szeretne jelzést tenni lakossági bejelentés kapcsán, két témában. 
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Stayer László polgármester 

Kéri, aki a napirendet az elhangzottak szerint elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirend tárgyalását egyhangúlag elfogadta. 
 
 
Napirend: 
 
1. A Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 

jóváhagyása 

2. A Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 
jóváhagyása 

3. A Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 
jóváhagyása 

4. A Szécsényi AGRO-HELP Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 
jóváhagyása 

5. Előterjesztés az önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 
rendelet módosítására 

6. Előterjesztés az önkormányzat 2015. évi költségvetésének módosítására 

7. Előterjesztés Szécsény Város Önkormányzata 2015-2019. időszakra szóló 
gazdasági programjáról 

8. Tájékoztató a Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2014. évi 
tevékenységéről, és beszámoló a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2014. évi tevékenységéről 

9. Előterjesztés az ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi rendelő 
korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” című nyertes pályázat építési 
kivitelezési feladataira vonatkozó beszerzési eljárás indításáról 

10. Előterjesztés megbízási szerződések módosítására 

11. Előterjesztés a Szécsényi Települési Értéktár Bizottságba új elnök megválasztására 

12. Előterjesztés Magyar út 4/A. fsz. 1. szám alatti önkormányzati lakás értékesítésére 

13. Előterjesztés önkormányzati ingatlanok befektetési célú kiajánlására 

14. Egyebek:  

14.1. Tájékoztató Nemzeti Kulturális Alap pályázatról 

14.2. Képviselői tájékoztatók, bejelentések 
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Napirend előtt : 
A polgármester tájékoztatója a legutóbbi soros ülés óta történt eseményekről, a 
meghozott képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról 

Stayer László polgármester 

„Tisztelt Képviselő-testület! 
A legutóbbi, munkaterv szerinti ülésünket, 2015. április 28-án tartottuk, a fontosabb 
tárgyalásokról, eseményekről az alábbi tájékoztatást adom: 
- Április 30-án zajlottak a középiskolai ballagások városunkban, egy-egy órás 
különbséggel. Igyekezett mindegyik rendezvényen részt venni, ezért volt, ahonnan el 
kellett jönnie, hogy a másik helyre odaérjen. Bár nem a képviselő-testület fogja 
eldönteni, de nem túl szerencsés, hogy május első hétvégéjén van a ballagás, talán jó 
lenne egy héttel későbbre tenni.  
- Május 1-jén a Nosztalgia Múzeumban és a környékén rendezett majálison voltunk 
többen is jelen. Köszönjük a szervezők munkáját! Az időjárás csak részben kedvezett a 
rendezvénynek, sajnos az eső megzavarta a tervezett programot. 
- Május 5-én a Szécsény és Térsége Takarékszövetkezet igazgatósági ülésén vettem 
részt. 
- Május 6-án „Széchenyi 2020 – pályázati lehetőségek 2015-ben” című vállalkozói 
fórumot szervezett önkormányzatunk a Nógrád Megyei Regionális Fejlesztési 
Alapítvánnyal közösen. Sok helyi vállalkozó vett részt ezen a tájékoztatón, és ezt 
szeretnénk majd folytatni a jövőben is.  
- Május 7-én a szervezők a szeptemberi Országos Vadász- és Horgásznapok 
előkészületeiről egyeztettünk. Ez egy rendszeres bizottsági ülés,  
- Május 8-án a jegyző úrral és a pénzügyi osztályvezető asszonnyal vettünk részt a 
felújított hollókői vár átadó ünnepségén, majd a múzeumban a Castrum Bene 
Egyesület vándorgyűlése volt, ahol köszöntöttem a megjelenteket. Nagyon tartalmas 
programon vettek részt, és nagyon tetszett nekik a város, és már itt is felmerült, hogy 
szállásigényük jelentkezik az idelátogatóknak. Az ITS-ben is szerepelt, hogy különböző 
árkategóriájú szállásokra van igény, mert vannak, akik megelégszenek a nomádabb 
körülményekkel is, de vannak, akik egy kicsit igényesebb szállásra tartanának igényt.  
- Május 12-én a Start-munkaprogrammal kapcsolatban tartottunk egyeztetést a 
koordinációért felelős cégvezetőkkel együtt, ezen a megbeszélésen alpolgármester 
asszony és Smelkó István képviselő úr is részt vett. Úgy gondolom, hogy egy nagyon 
fontos része ez a mindennapi munkánknak.  
- Május 14-én Miskolcon írtuk alá a pösténypusztai orvosi rendelő korszerűsítési 
pályázat támogatási szerződését, majd délután rendkívüli képviselő-testületi ülést 
tartottunk.  
- Május 15-én az oktatási intézményeink csatlakoztak a „TeSzedd” hulladékgyűjtési 
akcióhoz, melynek keretében az iskolások az oktatási intézményeik környékén szedték 
össze a szemetet. Ehhez azt tudom mondani, hogy egy ilyen „TeSzedd” akció, jó lenne, 
ha a másik 364 napon pedig lenne a „TeNeSzemetelj” akció. Lehet, hogy nagyobb 
sikere lenne. Egy kicsit felemás érzéseim vannak ezzel az akcióval kapcsolatban, már 
bocsánat, de sokszor röhögnek rajtunk azok, akik eldobálják a szemetet. Majd 
valamilyen komolyabb szankciót kellene bevezetni ez ügyben. 
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- Szintén 15-én, délelőtt társulási ülés sorozaton vettem részt, megint utalva arra, hogy 
igenis élő a kapcsolat a környező teleülésekkel. Először a Szécsényi Szennyvíz - 
Agglomerációs Önkormányzati Társulás, majd az Észak-Nógrádi Víziközmű-kezelő 
Önkormányzati Társulás társulási ülésén vettem részt. Délután pedig a Család 
Napjához kapcsoló kiállítás megnyitóján vettem részt, a Palóc Néptáncegyüttes akkor 
éppen jelenlévő tagjaival, és megkaptuk az üzenetet Izraelből is, az együttes 
vezetőjétől. 
- Május 19-én a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultiváviós pályázat műszaki átadás-átvételi 
eljárásán vettem részt Salgótarjánban. Itt szeretném jelezni, hogy Szécsényben minden 
rendben lezajlott a lerakóval kapcsolatban. Ugyanezen a napon délután a Közlekedés-
tudományi Intézet Nonprofit Kft. Személyközlekedési Igazgatóságának a 2015/2016. 
évi menetrendi egyeztetésén Smelkó István képviselő úr vett részt, majd délután 
tartottuk a kerekasztal beszélgetést, melyet a Szécsényi Tv-ben nézhet meg a lakosság.   
- Május 20-án a Helyi Védelmi Bizottság ülésén Salgótarjánban Verebesi Iván 
referens képviselte hivatalunkat. 
- Május 21-én a Panoráma Világklub Nógrád Megyei Társklubjának elnökét, Sulyok 
László urat fogadtam, és kolléganőjét, Lovas Ilonát. Tájékoztattak a társklub életében 
várható változásokról, továbbá arról, hogy egy esetleges jótékonysági kulturális estet 
szeretnének a kárpátaljai magyarság megsegítésére, és ez ügyben egyeztettek velünk.  
Ugyanezen a napon a NEOGRADIENSIS Régió Egyesület taggyűlésén Smelkó István 
képviselő úr vett részt.  
- Május 22-én a Nógrád Megyei Önkormányzat és az Interindustria Tudásközpont 
Alapítvány projektindító rendezvényén vettem részt Salgótarjánban. Ez a „Smart City: 
innovatív kutatási hálózatok fejlesztése Gyula és Salgótarján városokban” című 
projekt, valamilyen szinten érint minket is.   
- Május 27-én a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultiváviós Társulási ülésen Smelkó István 
képviselő úr vett részt. 
- Május 28-án a forgalmi rend-szabályozási munkacsoport értekezlet volt, melyen Őze 
János főépítész úr és Viziné Illés Ágnes műszaki munkatárs volt jelen. Kérdezem a 
főépítész urat, hogy ezzel kapcsolatban tud valamit mondani.” 

Őze János városi főépítész 

Ma volt a második összejövetel. A helyszíni bejáráson az is kiderült, hogy a KRESZ-
táblák nagyon rossz állapotban vannak, tehát szükséges lesz több helyen cserélni. A 
mai napon megvitatták Zsédely Lajos úr által benyújtott javaslatot is, a Dugonics úti 
csomópontnak a megoldását, ami olyan volumenű, hogy ez a bizottság nem alkalmas 
rá, mert erre a rendezési tervnek kell egy olyan megoldást találni, amely ennek az 
útnak egy kicsit megváltoztatja a forgalmi rendjét. Az út egyirányúsítását nem 
javasolták a szakemberek. Erről az ülésről majd készül feljegyzés.  

Stayer László polgármester 

Köszönöm! Tájékoztatom továbbá tisztelt Képviselőtársaimat, hogy a 2015. április 28-
án és a május 14-én tartott testületi ülésen hozott határozatok végrehajtására a 
szükséges intézkedéseket megtettük.. Kérem tájékoztatóm elfogadását!” 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót tudomásul vette.  
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1. A Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 
jóváhagyása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Haralambeasz Zsuzsanna ügyvezető 

 

Stayer László polgármester 

Az írásos előterjesztést képviselők megkapták. Kérdezi az előterjesztőt, ügyvezető 
asszonyt, hogy kíván-e szóbeli kiegészítést tenni. 

Haralambeasz Zsuzsanna ügyvezető, Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft. 

Nem kíván az írásos anyaghoz semmit hozzátenni. Tájékoztatást ad arról, hogy a 
társaság felügyelő-bizottsága is megtárgyalta a mérlegbeszámolót, és elfogadásra 
javasolja, valamint a könyvvizsgáló is elkészítette előzetes független könyvvizsgálói 
jelentését, és véleményében leírta, hogy az egyszerűsített éves beszámoló megbízható 
és valós képet ad a gazdálkodó Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft 2014. 
december 31-én fennálló vagyoni és pénzügyi helyzetéről, valamint az ezen időponttal 
végződő évre vonatkozó jövedelmi helyzetéről a számviteli törvényben foglaltakkal 
összhangban. 

Stayer László polgármester 

Az előterjesztést megtárgyalta a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság is, kéri 
elnök urat, hogy ismertesse javaslatukat. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három fővel ülésezett, és egyhangúlag elfogadásra javasolja a társaság 
mérlegbeszámolóját a képviselő-testületnek.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Varga Béla képviselő 

Az anyagból látható, hogy a kft-nek a 2014. éves eredmény-kimutatásában a mérleg 
szerinti eredménye közel mínusz hatmillió forintos nagyságrend. Kérdezi igazgató 
asszonyt, hogyan látja, tartható-e a közeljövőben, mint ahogy korábban is 
megfogalmazódott nagyon sokszor a képviselő-testület részéről, vagy legalábbis az ő 
részéről, hogy legalább nullásra ki lehessen hozni a cég működését? Mi az oka, hogy 
hatmillió forintos eredmény van? Kérdezi, hogy ügyvezető asszony véleménye szerint 
az idei esztendőben javulhat-e? Ha igen, mi kell hozzá, hogy legalább a nullás 
állapotot el tudják érni? 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A mérleg szerinti eredmény nem a pénzforgalmi helyzetét jelenti a cégnek. Ez nem azt 
jelenti, hogy nem szorultak kölcsönre, támogatásra. Ez a cég törzstőke állományával 
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van kapcsolatban, mivel a cégnek vagyona eddig nem volt. De pontos képet a 
könyvelőjük tud adni erről a helyzetről, hogy könyvelésileg mit jelent ez. 

Szélesné Szabó Szilvia kft könyvelője 

Az idei évben meg fog javulni ez az összeg. Eddig a Városfejlesztő Kft-nek 
eszközállománya nem volt, a működési kiadásokra mentek el a bevételek. Most, hogy 
a tevékenységi köre bővült, törzstőke emelés történt a törvényi előírásoknak 
megfelelően, ez meg fogja hozni a gyümölcsét, és bízik benne, hogy tartható lesz a 
Kft. működése.  

Haralambeasz Zsuzsanna ügyvezető, Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft. 

Annyit szeretne még hozzátenni, hogy a pályázati pénzek nem akkor érkeznek, amikor 
a költségek felmerülnek, tehát a tavaly pályázatból még idén is várnak pénzt, de ez 
nem jelentette azt, hogy nem tudták volna a kiadásaikat fedezni.  

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
117/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Szécsényi 
Városüzemeltetési Kft. alapítója - a Polgári Törvénykönyvről szóló 
2013. évi V. törvény 3:109. § (2) bekezdésében foglalt hatáskörében 
eljárva - a társaság ügyvezetője által elkészített 2014. évi beszámolót 
megtárgyalta, és figyelemmel a felügyelő-bizottsági és a 
könyvvizsgálói állásfoglalásra, a társaság 2014. évi 
mérlegbeszámolóját az előterjesztés szerint, 39.284 E Ft mérleg-
főösszeggel, -4 580 E Ft mérleg szerinti eredménnyel elfogadja.  
  
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

Kft. ügyvezetője 
 
 
 
2. A Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 

jóváhagyása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Garamvölgyi Andrea ügyvezető 
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Stayer László polgármester 

Az írásos mérlegbeszámolót a képviselők megkapták. Kérdezi az ügyvezetőt, hogy az 
írásos előterjesztést kívánja-e szóban kiegészíteni.  

Garamvölgyi Andrea ügyvezető, Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft.  

Már a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság ülésén is elmondta, az írásos 
beszámolóból sajnos a Szécsényi Hírek feladatát kifelejtette, ezért azzal szeretné 
szóban kiegészíteni, hogy 2014-es éven a Szécsényi Híreket minden hónapban sikerült 
időben és hiánytalanul megjelentetni. 

Stayer László polgármester 

Köszöni az előterjesztést. A mérlegbeszámolót előzetesen megtárgyalta a 
Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök urat, ismertesse javaslatukat. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja a társaság 
mérlegbeszámolóját a képviselő-testületnek.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Antal Ferenc képviselő 

A Szécsényi Hírek nevű újsággal kapcsolatosan kérdezi, hogy perspektivikusan ez 
minőségileg tartható lesz a továbbiakban is? 

Garamvölgyi Andrea ügyvezető, Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft.  

Igen, tartható lesz. A májusi számnál volt egy kis csúszás amiatt, hogy a 
pösténypusztai nyomda bezárt, és ezért új nyomda után kellett nézniük.  

Stayer László polgármester 

Ez a társaság is kapott új feladatot, a szálláshely üzemeltetését, és a fejlesztésnek már 
neki is kezdtek a toronyépületben.  

Varga Béla képviselő 

Örül annak, hogy az éves eredménye pozitív lett a cégnek, majd kétmillió forint pluszt 
tudott kimutatni. Ez egy nagyon jó dolog. Kérdése az igazgató asszonyhoz, hogy 
tekintve azt a feladattervezetet, amit ráhárítottak most a Közművelődési Nonprofit Kft-
re, hogy ebből a tevékenységi körből igazgató asszony hogyan látja, rövidtávon 
működtethetők-e ezek pozitívan? Látható hogy a Kézművesház, a Házi bolt több mint 
harminc partnernek a termékeit hozza, az eredmények tekintetében vélhető az, hogy 
majd sikerül pluszosra átfordítani ezt a tevékenységet? Illetve a szállásnak az 
üzemeltetését, működtetését, látható, hogy nullára ki lehetett hozni, de ott is pluszosra 
tervezi a működetését. 
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Garamvölgyi Andrea ügyvezető, Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft.  

A Házi Bolt tavaly májusban nyílt, tehát azt gondolja, hogy kell körülbelül egy, vagy 
két év, amíg eléri azt a célt, hogy pozitív legyen. Ha nullára sikerül kihozni, akkor már 
a nonprofit feladatot ellátja, és azon kívül nagyon sok kistermelőnek, kézművesnek 
megadják a lehetőséget, A cél az, hogy nullára kijöjjön, nagyon minimális árréssel 
dolgoznak, mégpedig azért, mert az áfát nekik kell rátenni, ami eleve 27 %-ot jelent. 
Tehát, ha a nullát el fogják érni a helyi termékek boltjával, az már biztosítani fogja azt 
a célt, amiért létrejött. A szállóra akkor fog tudni választ adni, ugye itt nem egy 
szobáról, nem egy apartmanról van már szó, mint ami a Kézművesházban van, amit az 
elmúlt évben működtettek, az pozitívan jött ki, az, hogy egy nagyobb, egy több 
szobából álló szállás mennyire fog bevételt hozni, csak remélni tudja. Az érdeklődés 
alapján azt tudja mondani, azt igazolják, hogy bőven bevételt fog hozni.  

Stayer László polgármester 

Hozzáteszi, hogy nem mellékesen jó pár embernek foglalkoztatási lehetőséget fog 
jelenteni, és ha nullásra kijön, már megérte.  
Tájékoztatást ad arról, hogy a társaság felügyelő-bizottsága is megtárgyalta a 
mérlegbeszámolót, és elfogadásra javasolja a tulajdonosnak, valamint a könyvvizsgáló 
is felülvizsgálta és rendben találta.  
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 

A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
116/2015.(V.28.) határozata 

 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Szécsényi 
Közművelődési Nonprofit Kft. alapítója - a Polgári Törvénykönyvről 
szóló 2013. évi V. törvény 3:109. § (2) bekezdésében foglalt 
hatáskörében eljárva - a társaság ügyvezetője által elkészített 2014. évi 
beszámolót megtárgyalta, és figyelemmel a felügyelő-bizottsági és a 
könyvvizsgálói állásfoglalásra, a társaság 2014. évi 
mérlegbeszámolóját az előterjesztés szerint, 2.986 E Ft mérleg-
főösszeggel, 1.920 E Ft mérleg szerinti eredménnyel elfogadja.  
  
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

Kft. ügyvezetője 
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3. A Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 2014. évi 
mérlegbeszámolójának jóváhagyása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Benedek Mónika ügyvezető 

 

Stayer László polgármester 

Az írásos mérlegbeszámolót a képviselők megkapták. Kérdezi az ügyvezetőt, hogy az 
írásos előterjesztést kívánja-e szóban kiegészíteni.  

Benedek Mónika ügyvezető, Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 

Nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. Tájékoztatást ad arról, hogy a társaság felügyelő-
bizottsága is megtárgyalta a mérlegbeszámolót, és elfogadásra javasolja, valamint a 
könyvvizsgáló is felülvizsgálta és rendben találta.  

Stayer László polgármester 

Az előterjesztést megtárgyalta előzetesen a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 
is, kéri elnök urat, hogy ismertesse javaslatukat. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja a társaság 
mérlegbeszámolóját a képviselő-testületnek.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Varga Béla képviselő 

Tekintve, hogy a társaság vállalkozási eredménye mínusz 4,5 millió forint, kérdése az 
igazgató asszonyhoz, hogy sikerül-e ezt az idei évben nullára kihozni? Az látható, 
hogy mi volt az árbevétel jelentős csökkenésének az oka, a feladatátszervezés, és hogy 
az idei évre mit lehetne prognosztizálni? A másik kérdése, hogy lenne-e rá lehetőség, 
hogy akár egy év végi leltárt kaphassanak a képviselők az eszközökről, hogy mi van a 
cég tulajdonában, mivel gazdálkodhat, hátha valakinek ebből esetleg kellő inspiratív 
ötlete is van, ha tudja, hogy a cégnek milyen eszköze van, és tudna ötletet adni, vagy 
segíteni. Csupán ezzel a szándékkal kérte, hogy ilyen leltárt kaphatnának-e.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Tájékoztatást ad arról, hogy amikor ügyvezető váltás volt, akkor készült leltár, 
úgyhogy ezt a képviselő úr rendelkezésére tudják bocsátani. 

Rajkó Győzőné Pénzügyi és Vagyonkezelői Osztály osztályvezetője 

Elmondja, hogy a december 31-i fordulónappal készült leltárt minden cégtől bekérték, 
és a pénzügyi osztályon is rendelkezésére áll a képviselő úrnak. Tájékoztatást ad még 
arról, hogy a cégnél nemcsak azok az eszközök vannak, melyek a mérlegében 
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szerepelnek, hanem olyanok is, amik az önkormányzat nyilvántartásában vannak, és a 
feladatokat felmérve kerültek az átszervezéskor ezek az eszközök a cégek között 
felosztásra, és ezek jelentik a nagyobb nagyságrendet, hiszen a cégeknél kevesebb gép 
van saját tulajdonban, mint amit használatra kaptak az önkormányzattól. Az év végi 
leltáron kívül, mint ahogyan alpolgármester asszony is mondta, készült átadás-átvételi 
leltár az átszervezés fordulónapján is. Ez is rendelkezésre áll az önkormányzatnál is. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
117/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Szécsényi 
Városüzemeltetési Kft. alapítója - a Polgári Törvénykönyvről szóló 
2013. évi V. törvény 3:109. § (2) bekezdésében foglalt hatáskörében 
eljárva - a társaság ügyvezetője által elkészített 2014. évi beszámolót 
megtárgyalta, és figyelemmel a felügyelő-bizottsági és a 
könyvvizsgálói állásfoglalásra, a társaság 2014. évi 
mérlegbeszámolóját az előterjesztés szerint, 39.284 E Ft mérleg-
főösszeggel, -4 580 E Ft mérleg szerinti eredménnyel elfogadja.  
  
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

Kft. ügyvezetője 
 
 
4. A Szécsényi AGRO-HELP Nonprofit Kft. 2014. évi mérlegbeszámolójának 

jóváhagyása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Rácz Beatrix ügyvezető 

 

Stayer László polgármester 

Az írásos mérlegbeszámolót a képviselők megkapták. Kérdezi az ügyvezetőt, hogy az 
írásos előterjesztést kívánja-e szóban kiegészíteni.  

Benedek Mónika ügyvezető, Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft. 

Nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
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Tájékoztatást ad arról, hogy a társaság felügyelő-bizottsága is megtárgyalta a 
mérlegbeszámolót, és elfogadásra javasolja, valamint a könyvvizsgáló is felülvizsgálta 
és rendben találta.  

Stayer László polgármester 

Az előterjesztést megtárgyalta előzetesen a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 
is, kéri elnök urat, hogy ismertesse javaslatukat. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja a társaság 
mérlegbeszámolóját a képviselő-testületnek.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Varga Béla képviselő 

Örül annak, hogy ilyen sikeresen működik a cég, plusz 3.826 E Ft mérleg szerinti 
eredménnyel zárták a tavalyi évet. Rendkívül üdvözítő dolog, reméli tudják tartani 
továbbra is. Szeretné itt is kérni, hogyha van rá mód, a Kft. leltárát szeretné megkapni. 

Rácz Beatrix ügyvezető, Szécsényi Agro-Help Nonprofit Kft. 

Természetesen, képviselő úr rendelkezésére bocsátja a leltárt.  

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
118/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Szécsényi 
AGRO-HELP Mezőgazdasági Oktató, Termelő és Értékesítő 
Nonprofit Kft. alapítója - a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi 
V. törvény 3:109. § (2) bekezdésében foglalt hatáskörében eljárva - a 
társaság ügyvezetője által elkészített 2014. évi beszámolót 
megtárgyalta, és figyelemmel a felügyelő-bizottsági és a 
könyvvizsgálói állásfoglalásra, a társaság 2014. évi 
mérlegbeszámolóját az előterjesztés szerint, 55.768 E Ft mérleg-
főösszeggel, 3.826 E Ft mérleg szerinti eredménnyel elfogadja.  
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Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

Kft. ügyvezetője 
 
 
Dr. Harikné dr. Havasi Beáta elhagyta az üléstermet. A képviselő-testület létszáma: 
7 fő. 
 
 
5. Előterjesztés az önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról 

szóló rendelet módosítására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az írásos előterjesztést képviselőtársai megkapták. A Településfejlesztési és Pénzügyi 
Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, kéri elnök urat, hogy ismertesse a bizottság 
javaslatát. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság két igen szavazattal és egy tartózkodással javasolja elfogadásra a 
képviselő-testületnek az előterjesztést.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Varga Béla képviselő 

Többször elhangzott már az elmúlt időszakban a képviselő-testületi üléseken, és most 
továbbgondolásra javasolja, hogy a helyi cégek és vállalkozók által befizetett iparűzési 
adót valamilyen formában, egy kidolgozott terv, koncepció alapján visszaforgatni a 
helyi vállalkozások fejlesztésére. A költségvetési törvény bizonyára ad rá lehetőséget, 
hogy akár átcsoportosításokkal, ilyenben gondolkozzanak, de ennek konkrét részletei 
kidolgozása egy komolyabb átfogó elemzést igényelne. Ha van rá mód, akkor egy 
okos ötlettel meg lehetne találni az útját-módját, hogy akár valamilyen alapba 
irányítani ezt az összeget, ami aztán a vállalkozások fejlesztését szolgálná. Ez nem az 
előterjesztéshez kapcsolódik, csak egy kiegészítő ötlet volt. 

Dr. Bagó József jegyző 

Az iparűzési adó helyi adónak minősül, és ennek a felhasználása a város egészének 
fejlesztését szolgálja. Az elkövetkező években a város fejlesztését szolgáló pályázatok 
önrészének biztosítására kerül majd egyrészt felhasználásra. Továbbá a szociális 
törvény módosítása előírja, hogy ebből a bevételből kell finanszírozni az 
önkormányzat által megállapított települési támogatásokat is, tehát szociális 
kiadásokra is kell, hogy fordítsunk ezekből a pénzeszközökből. 
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Varga Béla képviselő 

Ő is arra gondolt, hogy ez az összeg szolgálhatná a jövőbeni TOP-os fejlesztésekben is 
helyi vállalkozói réteg erősítését, kialakítását Jelentős összeg folyik be így, és jó lenne, 
ha azok, akik befizetik, látnák, hogy visszaforog és a helyi vállalkozások fejlesztését 
szolgálja.  

Stayer László polgármester 

Amennyiben erre vonatkozóan van Varga Béla képviselő úrnak, vagy másnak konkrét 
elképzelése, kéri, hogy tegye meg. Mivel a költségvetést érinti, alapos átgondolást 
igényel. Annyi biztos, hogy minden fejlesztéshez, ami a város javát szolgálta eddig is 
így tudtuk az önerőt biztosítani, és a továbbiakban is igyekszünk minden pályázati 
lehetőséget kihasználni.  
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben szereplő rendelet-
tervezetet bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a rendelettervezetet elfogadva, 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
11/2015.(V.29.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2014. évi költségvetésének teljesítésérıl 
szóló 9/2015.(IV.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. 
cikk (1) bekezdés f) pontjában megfogalmazott hatáskörében, a 
köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek 
feladat- és hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. § (1) 
bekezdésének b) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a 
következőket rendeli el: 
 

1. § 
(1) Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének az 
önkormányzat 2014. évi költségvetésének teljesítéséről szóló 
9/2015.(IV.29.) önkormányzati rendelete (a továbbiakban: Rendelet) 20. 
melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 
(2) A Rendelet 21. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 
(3) A Rendelet 22. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 
(4) A Rendelet 24. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 
(5) A Rendelet 25. melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 

 
2. § 

A Rendelet 6. §-ában szereplő mellékletek felsorolása kiegészül a 
következő szövegrésszel:    
„26. melléklet Részesedések alakulása” 
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3. § 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
Szécsény, 2015. május 28. 

 
Stayer László s.k. 

polgármester 
Dr. Bagó József s.k. 

jegyző 

Fenti rendelet 2015. május 29-én kihirdetésre került.  
Mellékletei a jegyzőkönyv 1.sz. melléklete 

 
 
6. Előterjesztés az önkormányzat 2015. évi költségvetésének módosítására 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az előirányzat módosításra az évközben megérkezett bevételek, és azok felhasználása, 
a képviselő-testület költségvetés elfogadását követően tett kötelezettségvállalásai miatt 
szükséges. Az írásos előterjesztés intézményenként részletesen tartalmazza a 
módosítás indokait.  
A Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, kéri elnök 
urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen szavazattal javasolja elfogadásra a képviselő-testületnek a 
rendeletmódosítást.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben szereplő rendelettervezetet bocsátja 
szavazásra, és kéri, hogy aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a rendelettervezetet elfogadva, 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi rendeletet alkotta:  
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
12/2015.(V.29.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2015. évi költségvetésérıl szóló 
1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) 
bekezdés f) pontjában megfogalmazott eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva, a 
köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- és 
hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. § (1) bekezdésének b) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
Szécsény Város Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015.(II.12.) 
önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Rendelet) 3. § (1) bekezdése helyébe a 
következő rendelkezés lép: 
„(1) A képviselő-testület az önkormányzat 2015. évi költségvetését 1.129.792 E Ft 
költségvetési bevétellel, 1.186.181 E Ft költségvetési kiadással, - 56.389 E Ft 
költségvetési egyenleggel állapítja meg. 
a) A működési célú bevételek összege finanszírozás nélkül  887 767 E Ft 
b) A működési célú kiadások összege finanszírozás nélkül  884 739 E Ft 
c) A működési költségvetés egyenlege  3 028 E Ft 
d) A felhalmozási célú bevételek összege finanszírozás nélkül  242 025 E Ft 
e) A felhalmozási célú kiadások összege finanszírozás nélkül  301 442 E Ft 
f) A felhalmozási költségvetés egyenlege  -59 417 E Ft 
g) Működési célú előző évi pénzmaradvány igénybevétel  14 752 E Ft 
h) Felhalmozási célú előző évi pénzmaradvány igénybevétel  41 637 E Ft 
i) Belső finanszírozás összesen  56 389 E Ft 
j) Működési célú finanszírozási bevételek  0 E Ft 
k) Működési célú finanszírozási kiadások  0 E Ft 
l) Működési célú finanszírozás egyenlege  0 E Ft 
m) Fejlesztési célú finanszírozási bevételek  0 E Ft 
n) Fejlesztési célú finanszírozási kiadások  0 E Ft 
o) Fejlesztési célú finanszírozás egyenlege  0 E Ft 
p) Külső finanszírozás összesen  0 E Ft 
q) Bevételek összesen 1 129 792 E Ft 
r) Kiadások összesen 1 186 181 E Ft 
s) Finanszírozás összesen  56 389 E Ft 

 
2. § 

A Rendelet 4. § (1)-(2)-(3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
„(1) A képviselő-testület a Szécsényi Közös Önkormányzati Hivatal 2015. évi 
költségvetését 147.406 E Ft bevétellel, 147.406 E Ft kiadással, az alábbi kiemelt 
előirányzatok szerinti részletezésben hagyja jóvá: 

 
a) Személyi juttatások 71 294 E Ft 
b) Munkáltatót terhelő járulék 19 433 E Ft 
c) Dologi kiadások 42 309 E Ft 
d) Ellátottak juttatásai 12 899 E Ft 
e) Felhalmozási kiadások 1 471 E Ft 
f) Kiadások összesen: 147 406 E Ft 
g) Saját bevétel 4 287 E Ft 
h) Intézményfinanszírozás 143 119 E Ft 
i) Bevételek összesen: 147 406 E Ft 
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(2) A képviselő-testület a Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde 2015. évi 
költségvetését 27.952 E Ft bevétellel, 27.952 E Ft kiadással, az alábbi kiemelt 
előirányzatok szerinti részletezésben hagyja jóvá: 
a) Személyi juttatások 19 946 E Ft 
b) Munkáltatót terhelő járulék 5 446 E Ft 
c) Dologi kiadások 2 414 E Ft 
d) Felhalmozási kiadások 146 E Ft 
e) Kiadások összesen: 27 952 E Ft 
f) Saját bevétel 0 E Ft 
g) Intézményfinanszírozás 27 952 E Ft 
h) Bevételek összesen: 27 952 E Ft 

 
(3) A képviselő-testület a Kubinyi Ferenc Múzeum és Krúdy Gyula Könyvtár 2015. 
évi költségvetését 55.857 E Ft bevétellel, 55.857 E Ft kiadással, az alábbi kiemelt 
előirányzatok szerinti részletezésben hagyja jóvá: 
a) Személyi juttatások 27 318 E Ft 
b) Munkáltatót terhelő járulék 7 427 E Ft 
c) Dologi kiadások 21 098 E Ft 
d) Felhalmozási kiadások 14 E Ft 
e) Kiadások összesen: 55 857 E Ft 
f) Saját bevétel 5 052 E Ft 
g) Intézményfinanszírozás 50 805 E Ft 
h) Bevételek összesen: 55 857 E Ft” 

 
3. § 

A Rendelet 5. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 „(1)  Az önkormányzat a céltartalékot 28.000 E Ft-ban hagyja jóvá a pályázati 
önrészekre és az előre nem látható, váratlan kiadásokra, amelyen belül 5.000 E Ft 
egyensúlyi tartalékot képez az év közben esetlegesen jelentkező adósságszolgálati 
kötelezettségekre.” 

4. § 
A Rendelet 7. § (1)-(2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
„(1) A képviselő-testület az önkormányzat összesített létszámkeretét az alábbiak 
szerint állapítja meg:  

 2015. évi nyitó létszám: 286 fő 
 2015. évi átlagos statisztikai létszám: 272 fő 
 2015. évi záró létszám: 227 fő 
 

(2) A képviselő-testület az önkormányzat közfoglalkoztatottainak létszám 
előirányzatát az érvényben lévő hatósági szerződésekben foglaltaknak megfelelően 
206 főben határozza meg.” 

5. § 
(1) A Rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 
(2) A Rendelet 2. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 
(3) A Rendelet 3. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 
(4) A Rendelet 4. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 
(5) A Rendelet 5. melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 
(6) A Rendelet 7. melléklete helyébe a 6. melléklet lép. 
(7) A Rendelet 8. melléklete helyébe a 7. melléklet lép. 
(8) A Rendelet 9. melléklete helyébe a 8. melléklet lép. 
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(9) A Rendelet 10. melléklete helyébe a 9. melléklet lép. 
(10) A Rendelet 11. melléklete helyébe a 10. melléklet lép. 
(11) A Rendelet 12. melléklete helyébe a 11. melléklet lép. 
(12) A Rendelet 13. melléklete helyébe a 12. melléklet lép. 
(13) A Rendelet 15. melléklete helyébe a 13. melléklet lép. 

 
6. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
Szécsény, 2015. május 28. 
 

Stayer László s.k. 
polgármester 

Dr. Bagó József s.k. 
jegyző 

Fenti rendelet 2015. május 29-én kihirdetésre került.  
Mellékletei a jegyzőkönyv 2.sz. melléklete 

 
 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta visszaérkezett az ülésterembe. A képviselő-testület 
létszáma: 8 fő. 

 
 

7. Előterjesztés Szécsény Város Önkormányzata 2015-2019. időszakra szóló 
gazdasági programjáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Alakuló ülésünk óta folyamatosan napirenden tartjuk a fejlesztési elképzeléseinket, 
ezeket fogalmaztuk meg ebben a gazdasági programunkban a helyzetelemzéssel 
együtt, ezért kiegészíteni most nem akarja, ha lesznek kérdések, igyekszik 
megválaszolni. Az előterjesztést valamennyi bizottság megtárgyalta, kéri a bizottságok 
javaslatainak ismertetését. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság két igen szavazattal és egy tartózkodással 
elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek. 

Borda Tamás képviselő, a Szociális Bizottság elnöke 

A Szociális Bizottság három igen, egyhangú szavazattal javasolja elfogadásra a 
gazdasági programot. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az oktatási bizottság három igen, egyhangú szavazattal javasolja elfogadásra az 
előterjesztést.  
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Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottságok javaslatait. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye. 

Antal Ferenc képviselő 

Kérdése is lesz, de többnyire véleményt szeretne megfogalmazni. A meglehetősen 
terjedelmes gazdasági programot olvasva, megállapítható, hogy az első három-négy 
oldalon gyakorlatilag törvényi hivatkozások szerepelnek, amiből Szécsény városára, a 
jövőt illetően gyakorlatilag semmi sem olvasható ki, arról van szó benne, hogy 
kötelezően meg kell csinálni. Aztán pontokra van bontva. Vagyongazdálkodás 
tekintetében írja az előterjesztés, hogy – kerekítve a számokat – 4,9 milliárd forintról 
5,25 milliárd forintra növekedett 2010-től 2014-ig a város vagyona. Véleménye szerint 
figyelembe kellett volna venni itt az inflációnak az éves alakulását. Ami gyakorlatilag 
olyan értelemben összeadás lenne, hogy 2010-ben 3,9 %-os inflációval számolunk, a 
következő évben 5,7 %-kal, majd 1,7 %-kal és 2014-ben mínusz 0,2 %-kal. Ha ezt a 
százalékot összeadjuk, akkor kijön 11,1 %, ezzel nem helyes így számolni, mert be 
kellene szorozgatni, a forint leértékelődött. A vagyon 2010-ben 4,9 milliárd forint volt, 
akkor azt az első évben szorozzuk be 1,039-el, következő: az eredményt szorozzuk be 
1,017-tel, majd szorozzuk be az utolsó éven -0,2 %, akkor ha 0,98-al beszorozzuk, 
akkor így kijön 5,47 milliárd forint. Ellenben most az önkormányzat vagyona 5,25 
milliárd forint. Ha a kettő különbségét veszi, akkor itt nem vagyonnövekedésről lehet 
beszélni, hanem a vagyoncsökkenésről, értékcsökkenésről, méghozzá közel 220 millió 
forint értékben. A másik a városüzemeltetéssel kapcsolatosan, útfelújítási program 
fontossági sorrend tekintetében nem konkrét, nincs megjelölve az a lehetőség, hogy azt 
miből képzeli majd el a város, miből valósítja meg. Aztán az ivóvíz ellátási rendszer 
felújítása. Ennek költsége kit fog terhelni? A tulajdonost, vagy a működtetőt, mi hárul 
majd ebből a városra? Ha hárul valami, akkor honnan lesz rá pénz? Következő a 
szociálpolitika, gyermekvédelem. Hát olvasható benne, hogy a szociális program 
középpontjában a segítségre szoruló ember áll. Véleménye szerint ez evidencia, de 
hogy milyen formában fogja tudni kelezni ezt a problémát a város, megint nincs rá 
utalás. Arra lett volna inkább érdemes kitérni, hogy milyen formában tesszük ezt, 
valósítjuk ezt meg. Nem következik be olyan esetlegesen, hogy hajléktalanná válnak 
emberek, és akkor a hajléktalan problémát kell valamilyen formában kezelni. Megint 
csak valamelyest konkrétumot hiányol itt, ebben a tervezetben. Közoktatás, 
közneveléssel kapcsolatos elképzelések tekintetében bölcsődefejlesztés, építés 
vonatkozásában kérdezi, hogy készült-e felmérés a tekintetben, hogy a születések 
száma hogyan alakult. Milyen igény van ilyen bölcsőde építésére, és hogy a jelenlegi 
anyák munkába állási lehetősége indokolja-e ezt? Valós-e ez? Itt olvasható még az, 
hogy papíron egyik iskola sem a városé. A fenntartás és a működtetés az, ami nem a 
városé, az altalaj meg az épület papíron éppen a városé. Szerinte ezt pontosítani 
kellene. 
Összegezve, mivel igazából nincs szó a város gazdasági  életének konkrét 
fejlesztéséről, nincs előre kalkulálható forrás megjelölése, tudja, hogy ez többek azért 
van, mert a Kormányzatnak se igazán van ilyen tekintetben konkrét perspektívája.  
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Megítélése szerint ez egy öt évre szóló álom, amivel kapcsolatban azt kívánja, hogy 
teljesüljön sok minden, minél több, de gazdasági programként nem fogja tudni 
támogatni. Ezért tartózkodott a pénzügyi bizottsági ülésen is.   
Még egy dolog, egészségügy vonatkozásában. Nagyon helyes az egészséges életmód 
népszerűsítése, de itt is hiányolja azt, hogy milyen beavatkozássokkal, milyen 
módszerekkel próbálja majd a város ezt öt év alatt megvalósítani. Továbbá a 
külkapcsolatok tekintetében pedig úgy gondolja, hogy a korábbi évekhez képest 
beszűkülés tapasztal, mert ami meg van jelölve egy lengyelországi Warta és 
Niepolimice, de korábban voltak kapcsolataink a határ menti falvak közül több 
településsel is. Köszöni szépen, ennyit szeretett volna elmondani. 

Stayer László polgármester 

Kéri a pénzügyi osztályvezető asszonyt, hogy vagyoni helyzettel kapcsolatosan adjon 
tájékoztatást.  

Rajkó Győzőné Pénzügyi és Vagyonkezelői Osztály osztályvezetője 

Ezek a számok az önkormányzat éves mérlegeiből adódnak, vagyis a mérlegekben 
mindig nettó értéken szerepel a vagyonnak az értéke. Jelen esetben, illetve az 
önkormányzat esetében a megvásárláskori érték és az addig elszámolt értékcsökkenés 
különbözeteként, de ez azt mutatja, hogyha ez növekedést jelent, mindenképpen nőtt a 
vagyon értéke. Számviteli politikánkban nem választottuk a piaci értékelés alapján 
való éves értékelést, ez lényegesen magasabb szám lenne, és lényegesen magasabb 
költséggel járna. Mivel eddig egyetlen évben sem volt az értékelésnek ez a módja 
bevezetve, tehát mindenképpen elfogadott, hogy a nettó értéken szerepelnek a 
mérlegben az összegek. Mivel a költségek sem vannak mindig ráaktiválva az 
eszközökre, a felújítások értéke, a karbantartások értéke, és az elmúlt években 
jelentősen növekedett ez alapján az ingatlanok értéke, több volt a vásárlás, mint az 
eladás összege, egyértelműen kimutatható, hogy a vagyonnövekedés az 
önkormányzatnál számadatokkal is bizonyítható, leginkább a leltárak és a kimutatások 
alapján. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

Az épületeknél is, a nem lakáscélúnál is minimum 3 % az értékcsökkenés, amivel a 
könyvelésben szerepelnie kell, tehát abszolút értékben folyamatosan csökken egy 
állóeszköz értéke. Ha nem ingatlan, például gépjármű, ott pedig 20-33 %, a 
számítástechnikai eszközök három év alatt nullát érnek, tehát ha 2010-ben történt a 
beszerzése a beruházás részeként, az most nulla forint. Tehát ellene dolgozik a 
képviselőtársa által levezetett inflációs adatoknak. Úgyhogy ebből semmilyen képet 
nem lehet nyerni véleménye szerint. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Képviselő úr mondta, hogy az első rész csak jogszabály, lehet, hogy azt át is lapozta, 
de abban van benne, hogy az ivóvízellátással kapcsolatban milyen feladatai vannak az 
önkormányzatnak. Hiányolta képviselő úr, hogy milyen forrásokból tervezzük 
megvalósítani, ezzel kapcsolatban szeretné felhívni a figyelmét, hogy a 2006-2010-ben 
készített gazdasági programban sem volt konkrétan megjelölve, hogy mely feladatok 
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miből lesznek ellátva. Ezek a mi terveink, ha lesz rá Uniós forrás, ha lesz rá nemzeti 
forrás, ki fogjuk használni, de ha nem lesz, akkor is kötelező feladata az 
önkormányzatnak, akkor a költségvetésben kell megfelelő összeget elkülöníteni erre a 
feladatra, mert ez kötelezően ellátandó. Az eleje tényleg egy picit szárazak tűnik, de 
pont azért igyekeztünk elég részletesen kifejteni, mert vannak olyan kötelező 
feladatok, hogy akár van Uniós forrás, vagy más forrás, akár nincs, akkor is kötelezően 
ellátandó feladatok, akkor a költségvetésben kell megteremteni a forrást.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A nemzetközi kapcsolatokra szeretne reagálni. Nem tudja, milyen visszaesésre gondol 
képviselő úr. Mindenütt választások voltak, mindenhol a régi polgármester maradt, 
minden testvértelepülésünkkel tartjuk a kapcsolatot több szinten is, önkormányzati 
szinten, civil szervezeti szinten, intézményi szinten. Jelen pillanatban négy olyan 
dolog van, amiben civil szervezetek mennek ki testvértelepülésekre, ez folyamatos 
dolog, ez nem egy hónap, itt egy időszakot kell nézni, egyszer mi megyünk, aztán ők 
jönnek. Erre megállapodások vannak. Érkezik a lengyel meghívó júliusra Wartból, a 
futók mennek ki Niepolomicébe, várjuk a Vadász Napra a lengyel delegációt, és a 
határ melletti településekkel is folyamatos a kapcsolata a polgármester úrnak. Azt 
gondolja, hogy élő a kapcsolat a határ melletti magyar településekkel a másik oldalon. 
Nagyon sok helyre hívnak minket megbeszélésekre, határon átnyúló kapcsolatok 
tartására, már mindenki készül a magyar-szlovák HUSK pályázatokra, amik meg 
fognak jelenni. Véleménye szerint megteszünk minden előkészületet arra, hogyha ezek 
a pályázati lehetőségek megnyílnak, akkor már csak lépni kelljen. Ez nem látványos 
dolog, mert nem mindig lehet egy testvér-települési delegáció látogatása mellé egy 
nagyrendezvényt tenni, ezek apró munkák, a hétköznapok találkozásai vannak benne, 
és az eredménye lesz majd igazából a látványos dolog, ha lesz eredménye. Nem biztos, 
hogy lesz, de mindent megpróbálunk azért, hogy sikerüljön. Nekik is érdekük ez, 
nekünk is.  

Antal Ferenc képviselő 

A határon átnyúló kapcsolati rendszeren alapuló pályázati lehetőségeknek a 
kihasználása érdekében, érdemes lett volna beleírni, hogy fokozott figyelemmel 
leszünk a felvidéki falvakkal történő kapcsolattartásra. Nem hiszi, hogy Wartával 
közösen tud majd pályázni a város, hacsak nem valamilyen civil egyesületek adnak be 
pályázatot diákok csereüdültetésére, a kulturális hagyományok kölcsönös megismerése 
tekintetében.  
Osztályvezető asszony mondta, hogy a nettó értékben történik a számítás. Véleménye 
szerint bele kellene venni, érdemes lenne belevenni, hogy a forint értéke hogyan 
alakult, és akkor utólag újra kellene számolni, hogy ténylegesen volt-e 
vagyongyarapodás, az amortizáció milyen összhangban van az inflációval.  

Varga Béla képviselő 

Nagyon röviden, három témához tenne javaslatot. Elkészült ez a gazdasági program, 
ez tényleg egy olyan váz, ami működtethető, kibővíthető igény szerint. Teljes 
mértékben nem lehet mindent beleírni egy ilyen gazdasági programba, mert lehetne 
akár több száz oldal is, de mindenképpen azt gondolja, hogy ez egy olyan váz, amiből 
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jól ki lehet indulni. Azzal egyetért képviselőtársával, amit mondott, hogy valóban az 
ingatlanamortizáció az a magával jár, és jelenleg nemcsak Szécsényben, hanem 
Nógrád megyei is olyan helyzetben van, hogy az ingatlanok közel sem annyit érnek, 
mint öt, vagy tíz évvel ezelőtt. Ez országos viszonylat, de e mögött nem keresne 
nagyon nagy makrogazdasági összefüggéseket, hiszen az egész világ most azért küzd, 
hogy visszajusson arra a szintre, amin tíz évvel ezelőtt volt. Logikus, hogy az ingatlan 
sem annyit ér, mint korábban, tíz évvel ezelőtt ért, sem a városban, sem pedig a 
megyében, és akkor még finoman fogalmazott. Ez egy dolog, azzon dolgozzunk, hogy 
a közeljövőben elérje azt a szintet, remélhetőleg ehhez hozzá fognak majd járulni a 
TOP-os és egyéb fejlesztési források, amik megint ismételten vonzóvá teszik a 
befektetők részére a várost és a térségét. Ami nagyon fontos, az a településmarketing 
és a turizmus, ezt maximálisan csak támogatni tudja. Úgy gondolja, hogy az egyik 
kitörési pontja Szécsénynek, a legfontosabb része, ami közvetlenül, úgymond külső 
forrást hozhat a városba és az itt élő emberek számára. Ami gyakorlatilag még 
beleillik, a fejlesztéseken belül a mobil applikációt rakjuk bele a turisztikai részbe is, 
hiszen nagyon fontos dolog és korszerű is a világban. Külkapcsolatokat pedig valóban 
erősíteni kell, meg kell találni az esetleges lehetőséget arra vonatkozóan, hogy akár a 
gazdasági együttműködésre is ki lessen terjeszteni. Gondol a HUSK-os  programokra 
is, a határon átnyúló programokra is, azt figyelni kell, és arra mindenképpen le kell 
csapni. Ami talán még új irány lehet, amin érdemes lehet elgondolkodni, ha már a 
Palóc Néptáncegyüttes ilyen szép sikert ért el a legutóbbi izraeli Telavív napokon, 
amihez szívből gratulál, közel tízezer ember tapsolt nekik a kiváló műsorukhoz. Akár 
azon is el lehet gondolkodni, hogy ilyen izraeli, úgymond közös kapcsolat kialakítása 
megtörténjen nagykövet úron keresztül, figyelembe véve a sikereket, amiket 
Szécsényből sikerült adoptálni a telavívi rendezvény idején. 

Stayer László polgármester 

A külkapcsolatok című bekezdésnél ez szerepel: „Cserelátogatások, tapasztalatszerző 
utak, hagyományőrző és kulturális rendezvényeken való részvétel jellemzi a 
kapcsolatokat. A testvérvárosi kapcsolatok tartalmának irányát a jövőben a gazdasági 
jellegű együttműködés erősítése kell, hogy képezze. Itt van feketén fehéren leírva, 
lehet, hogy átlapozta képviselő úr. Bölcsőde építésével kapcsolatban egy 100 %-os 
támogatottságú pályázat van. A városvezetőknek az a feladatuk, hogy előre 
próbáljanak meg gondolkodni. Tehát próbáljuk előre vetíteni magunk elő egy olyan 
képet a településünkről, a környezetünkről, ami, ha nem pozitív, akkor ne üljön ide 
ember, az menjen haza és keseregjen otthon. Nekünk egy pozitív jövőképet kell 
felvázolni. Abban a pozitív jövőképben az van benne, egyébként a gazdasági 
programunk ezt is tartalmazza, hogy lehetőleg minél több munkalehetőséget 
biztosítsunk településünkön, meg a környező településeken élő embereknek is. A 
Kormány programjában kifejezett szándék az, hogy lehetőleg a szülés után, akinek 
szándéka van, az lehetőleg minél hamarabb visszakerüljön a munka világába, ehhez 
nyújt segítséget, egy kifejezett célzott programot, a bölcsőde építése. Véleménye 
szerint azzal, hogy ezt a lépést Szécsény városa egy 100 %-os támogatottság mellett 
felkarolja, és fontosnak tartja, azt véleménye szerint támogatható dolog. Ezt egyébként 
a környező települések polgármesterei is üdvözlik. Volt a megyei elnökkel, és a 
megyei fejlesztési ügynökség munkatársaival egy megbeszélésük, ahol ez szóba került, 
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és üdvözlik ők is ezt a lehetőséget, mivel az ő településükön nem lehet bölcsőde, de ők 
is élnének ezzel a lehetőséggel. Már most túljelentkezés van a bölcsődei helyekre. Az, 
hogy új bölcsődét indítunk, az magával vonzaná azt is, hogy már az óvodai férőhelyek 
számát is tudnánk bővíteni, tehát esetleg két csoporttal működhetne az önkormányzati 
óvoda. Nagyon magas a mostani csoportlétszám. A katolikus óvodában jelenleg hét 
csoport működik, de már van igény nyolc csoportra, amit szintén tudnánk nekik 
biztosítani. Úgy gondolja, hogy ez egy üdvözlendő dolog. 
Az egészséges életmódra való nevelés pedig szintén benne van a programban, hogy 
kiemelt célunk a sportcsarnok építése, célunk és reményünk is az, hogy uszoda is 
épülhet városunkban, a sporttelep fejlesztése is szerepel a terveink között, akár a 
ligetnél, akár a Mindszenty József téren, vagy a Várkertben olyan szabadidő park 
kialakítása, ami arra ösztönzi az embereket, hogy szabadidejükben sportoljanak, és 
ezzel megelőzzék mondjuk a betegségeket. Ez benne van a programban, és erről már 
többször szó volt.  
Az útfelújításra szintén a TOP-os pályázatoknál keressük, hogy melyek azok, amelyek 
iparterületek megközelítését, vagy a munkába járást segítik elő. Ezen kívül, ahogyan 
egyébként a tavalyi évben is, saját forrásból is újítottunk fel utakat. Idén is, ha úgy 
tudunk gazdálkodni, hogy lesz pénzmaradvány, azokból igyekszünk járdákat felújítani. 
Nevesíteni lehet, de pontosan nem tudjuk még lebontani. Visszautalna a 2006-2010-es 
ciklusra, amikor a három B-s utak felújítása volt, a gazdasági programba 2006-ban 
még nem lehetett betenni, mert látszott, hogy mire lesz lehetőség. Ami pályázati 
lehetőségünk lesz, ki fogjuk használni. 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze.   
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nem volt) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
119/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország 
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 116. §-
ában foglaltak figyelembe vételével Szécsény Város Önkormányzat 
2015-2019. évi gazdasági programját az előterjesztésnek megfelelően 
elfogadja. Megbízza a polgármestert, hogy a gazdasági program 
végrehajtásával kapcsolatban minden évben a költségvetés 
végrehajtásáról szóló beszámolóban az időarányos teljesítésről adjon 
tájékoztatást. 
 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Stayer László polgármester 

Határozat melléklete a jegyzőkönyv 3.sz. melléklete 
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8. Tájékoztató a Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2014. évi 
tevékenységéről, és beszámoló a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2014. évi tevékenységéről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Okolenszki Gábor tű. alezredes, kirendeltség-vezető 

 

 Stayer László polgármester 

Az előterjesztő nem érkezett meg, de az írásos anyagot megküldte, így azt mindenki 
megismerhette. Kérdezi, hogy van-e valakinek ezzel kapcsolatban kérdése, véleménye.  

Antal Ferenc képviselő 

Lett volna kérdése, hogy mit jelentenek a mozaikszavak. Az anyagról a véleménye, 
hogy valóban egy részletes, áttekinthető, átgondolt beszámoló, elfogadásra javasolja. 
A földrengésvizsgálat tekintetében kérdezi, tudja-e valaki, hogy hol van felállítva 
szeizmográf? 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Úgy tudja, hogy Piszkéstetőn van ilyen állomás, de több helyen is van az országban. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, a beszámoló elfogadását javasolja. Ismerteti a 
határozati javaslatot a következők szerint: 
„Szécsény Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Balassagyarmati 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2014. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót, és a 
Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2014. évi tevékenységéről szóló 
beszámolót az előterjesztésnek megfelelően elfogadja. Határidő: értelemszerűen, 
felelős: Stayer László polgármester” 
Kéri, hogy aki a javaslatot elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 

 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
120/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Balassagyarmati 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2014. évi tevékenységéről szóló 
tájékoztatót, és a Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 
2014. évi tevékenységéről szóló beszámolót az előterjesztésnek 
megfelelően elfogadja.  
 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Stayer László polgármester 
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9. Előterjesztés az ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi 
rendelő korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” című nyertes pályázat 
építési kivitelezési feladataira vonatkozó beszerzési eljárás indításáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Három szécsényi vállalkozónak javasolja megküldeni az ajánlattételi felhívást 
Universal Kft-nek, a VL-TEAM Kft-nek és Vincze Ferenc egyéni vállalkozónak. A 
Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság előzetesen tárgyalta az előterjesztést, és ott 
felmerült egy javaslat is. Kéri elnök urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság javasolja, hogy több versenyzőt hívjon meg a képviselő-testület, főleg, 
hogy helyi kivitelezésről van szó. A törvény is legalább hármat ír, de javasolják, hogy 
még egynek, a Pintér Terv BT-nek, a székhelye Szécsény, Király út 1., küldjék meg az 
ajánlattételi felhívást. A bizottság, az általa tett javaslattal kiegészítve, három igen 
szavazattal, egyhangúlag javasolja a képviselő-testületnek az előterjesztés elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye. 

Antal Ferenc képviselő 

A bizottsági ülésen is elmondta, jó ötletnek tartja, hogy szélesebb körben kerüljenek 
elérhetővé téve ezek a pályázati lehetőségek a helyieknek. Nem tudja a városban hány 
olyan vállalkozó van, akik minőségileg is megfelelő szinten tudnák elvégezni ezt a 
munkát. Kérdezi, hogy működhetne-e olyan dolog, hogy a város a honlapján ezt 
nyilvánosságra hozza, és akár tizenhárom pályázati is érkezhetne.  

Stayer László polgármester 

A szabályok szerint legalább három vállalkozónak meg kell küldeni az ajánlattételi 
felhívást. Most nem tudja pontosan, de meg fogja nézni, az előző ciklusban se igen 
volt arra példa, hogy meghívásos pályázatnál háromnál több vállalkozásnak küldték 
meg a felhívást.  

Antal Ferenc képviselő 

Korábban benne sem merült fel, de amikor a bizottsági ülésen az elnök úr javasolta, jó 
ötletnek tartotta.  

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett az előterjesztésben megfogalmazott határozati 
javaslatot a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság által tett javaslattal kiegészítve 
bocsátja szavazásra. Így a határozati javaslat 2. pontja a következőképpen szól:  
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„2. Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az építési kivitelezési 
munkáira vonatkozóan az ajánlattételre a következő vállalkozásokat kéri fel: 
1. Universal Kft (3170 Szécsény, Kinizsi út 5.) 
2. VL-TEAM Kft (3170 Szécsény, Attila út 16.) 
3. Vincze Ferenc (3170 Szécsény, Dugonics út 5/B II/1) 
4. Pintér Terv Betéti Társaság (3170 Szécsény, Király út 1.)” 
Kéri, hogy aki a javaslatot elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta:  
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
121/2015.(V.28.) határozata 

 
1. Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az ÉMOP- 
4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi rendelő 
korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” tárgyú projekt 
megvalósítása érdekében – a képviselő-testület 93/2014.(V.29.) 
határozatával jóváhagyott – Beszerzési Szabályzat B1 jelű beszerzés 
eljárásrendje alapján az építési kivitelezési feladatok ellátására 
beszerzési eljárás megindítását határozza el. A képviselő-testület a 
határozat mellékletét képező ajánlattételi felhívást jóváhagyja. 
 
2. Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete az építési 
kivitelezési munkáira vonatkozóan az ajánlattételre a következő 
vállalkozásokat kéri fel: 

1. Universal Kft (3170 Szécsény, Kinizsi út 5.) 
2. VL-TEAM Kft (3170 Szécsény, Attila út 16.). 
3. Vincze Ferenc (3170 Szécsény, Dugonics út 5/B II/1) 
4. Pintér Terv Betéti Társaság (3170 Szécsény, Király út 1.) 

 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy az ajánlattételi 
felhívást az ajánlattevők részére küldje meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Stayer László polgármester 

 
 
10.  Előterjesztés megbízási szerződések módosítására 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A „Szécsény kistérség hulladékgazdálkodási rendszerének fejlesztése 
eszközbeszerzéssel” elnevezésű nyertes KEOP-os pályázat megvalósítása érdekében a 
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támogatási szerződésben szereplő projektmenedzsmenti, a kötelező tájékoztatási és a 
Pr. ismeretterjesztési feladatok projektelemekre a képviselő-testület felhatalmazása 
alapján a megbízási szerződések megkötése kerültek. A megbízási szerződésekben 
szereplő szállítói előleg mértékének meghatározása és mértékének módosítása miatt, 
valamint a „számla Áfa tartalom megbízó általi megfizetése biztosítása” szövegrész 
kiegészítése érdekében szükségessé vált a megbízási szerződések módosítása. A 
megkötött megbízási szerződésekben szereplő 25 %-os mértékű előleg 30 %-os 
mértékű szállítói előlegre módosulna, erre vonatkozik az előterjesztés, melyet 
előzetesen megtárgyalta a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság is. Kéri elnök 
urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen, egyhangú szavazattal javasolja a képviselő-testületnek a 
szerződések módosítását az előterjesztés szerint. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát, és kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatotkat 
bocsátja szavazásra. Először a Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft-vel kötött 
megbízási szerződés módosítására vonatkozóan, és kéri, hogy aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
122/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a 
Konzorcium Vezetője a KEOP-1.1.1./C/13-2013-0029. Szécsény 
kistérség hulladékgazdálkodási rendszerének fejlesztése 
eszközbeszerzéssel tárgyú projekt megvalósítása érdekében a 
projektmenedzsmenti feladatok ellátására a Szécsényi Városfejlesztő 
Nonprofit Kft-vel kötött megbízási szerződés módosítását 
jóváhagyja. Felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
módosításának aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
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Stayer László polgármester 

Szavazásra bocsátja a Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft-vel kötött megbízási 
szerződés módosítására vonatkozó, előterjesztésben megfogalmazott határozati 
javaslatot, és kéri, hogy aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
123/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a 
Konzorcium Vezetője a KEOP-1.1.1./C/13-2013-0029. Szécsény 
kistérség hulladékgazdálkodási rendszerének fejlesztése 
eszközbeszerzéssel tárgyú projekt megvalósítása érdekében kötelező 
tájékoztatási feladatok ellátására a Szécsényi Közművelődési 
Nonprofit Kft-vel kötött megbízási szerződés módosítását 
jóváhagyja. Felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
módosításának aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Végül a Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel kötött megbízási szerződésre 
vonatkozó határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
124/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a 
Konzorcium Vezetője a KEOP-1.1.1./C/13-2013-0029. Szécsény 
kistérség hulladékgazdálkodási rendszerének fejlesztése 
eszközbeszerzéssel tárgyú projekt megvalósítása érdekében a Pr. 
ismeretterjesztési feladatok ellátására a Szécsényi Városüzemeltetési 
Nonprofit Kft-vel kötött megbízási szerződés módosítását 
jóváhagyja. Felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
módosításának aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
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11. Előterjesztés a Szécsényi Települési Értéktár Bizottságba új elnök 
megválasztására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Szécsényi Települési Értéktár Bizottság eddigi vezetője, Szép Boglárka lemondott 
elnöki tisztségéről. Megértve indokait, javasolja, hogy a képviselő-testület fogadja el a 
lemondását, és a bizottság új elnökének a Kubinyi Ferenc Múzeum és Krúdy Gyula 
Könyvtár igazgatóját, Dr. Limbacher Gábor urat javasolja megválasztani. Megkereste 
igazgató urat, aki köszönettel elfogadta a felkérést, és hozzájárult a személyével 
kapcsolatos döntést nyílt ülésen tárgyalja meg a testület. 
Az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság az előterjesztést előzetesen megtárgyalta, 
kéri elnök urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság három igen szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-
testület számára. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát, és kérdezi képviselőtársait, van-e valakinek 
kérdése, véleménye. 
 

Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot 
bocsátja szavazásra. Kéri, hogy aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

 Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
125/2015.(V.28.) határozata 

 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi 
Szép Boglárkának, a Szécsényi Települési Értéktár Bizottság elnöki 
tisztségéről történő lemondását, és megköszöni eddig végzett 
munkáját. 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szécsényi 
Települési Értéktár Bizottság új elnökének Dr. Limbacher Gábor, 
2660 Balassagyarmat, Széchenyi utca 6. szám alatti lakost választja 
meg. 

Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 
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12. Előterjesztés Magyar út 4/A. fsz. 1. szám alatti önkormányzati lakás 
értékesítésére 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Magyar út 4/A. szám alatti, földszinti önkormányzati lakás megüresedett, és érkezett 
rá egy vételi ajánlat. Az értékbecslést elvégeztettük, amely szerint a piaci forgalmi 
értéke ennek az ingatlannak 3.700.000 Ft.  A szabályok szerint az értékesítést meg kell 
hirdetni, induló árnak az ingatlanforgalmi értékbecslő által megállapított összeget 
javasolja. Az előterjesztés két bizottság is megtárgyalta. Először a Településfejlesztési 
és Pénzügyi Bizottság elnökét kéri, hogy ismertesse javaslatukat. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen, egyhangú szavazattal javasolja a képviselő-testületnek az 
előterjesztés elfogadását, az induló árat megfelelőnek tartja.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kéri a Szociális Bizottság javaslatának ismertetését. 

Borda Tamás képviselő, a Szociális Bizottság elnöke 

A Szociális Bizottság is támogatta a lakás értékesítését, és három igen, egyhangú 
szavazattal javasolja a képviselő-testületnek az előterjesztés elfogadását 

 Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Mivel hozzászóló nem jelentkezett az 
előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot bocsátja szavazásra, és kéri, 
hogy aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
126/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete értékesítésre 
meghirdeti az önkormányzat tulajdonában álló Szécsény, Magyar út 
4/A fsz. 1. szám alatti 56 m2 alapterületű 1 és fél szobás bérlakást. Az 
induló pályázati ár 3.700.000 Ft.  
A képviselő-testület felhatalmazza a jegyzőt a pályázati kiírás 
megjelentetésére. 
 

Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

Jegyző 
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13. Előterjesztés önkormányzati ingatlanok befektetési célú kiajánlására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Két önkormányzati területet javasol megjelölni befektetési célú kiajánlásra. Egyik a 
Ludányhalászi út melletti, több mint 10 ha-os, 1990 hrsz alatti, illetve a Kerülő út 
mellett található 1982 hrsz alatti 8 ha-os területet. Ezt javasolja betenni a szécsényi 
befektetési lehetőségeket megjelentető kiadványban. Az ingatlanok vételárát 1.000 
Ft/m2-ben javasolja megállapítani. Kiegészítésül hozzáteszi, hogy az előbb mondott 8 
ha-os területen tervezzük az állatvásártér kialakítását is, de az előterjesztésben azért 
kellett így megjelölni, mert egy helyrajzi számon szerepel az ingatlan.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Ebben a befektetési kiadványban már úgy fog szerepelni, hogy 6,5 ha területet 
határoztunk meg, mert az állatvásártérnek tervezett területet, egy kis ráhagyással 
levontuk belőle, de most nem tudjuk különválasztani, mert egy helyrajzi számon van. 

Stayer László polgármester 

A kiajánlásban szerepel, hogy azon a területen a legkisebb telekméret 4000 m2, 50 %-
os beépíthetőséggel. Az előterjesztést előzetesen megtárgyalta a Településfejlesztési és 
Pénzügyi Bizottság is. Kéri elnök urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság három igen, egyhangú szavazattal javasolja a képviselő-testületnek a az 
előterjesztés elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát, és kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye. 

Antal Ferenc képviselő 

Az előterjesztésben olvasta, hogy: „Az ingatlanok közúton megközelíthetőek, az 
ivóvíz, szennyvíz, elektromos áram, gázellátás a kiajánlott ingatlanok területén 
kiépíthető.” Kérdése, hogy ennek költségei érintik-e az önkormányzatot? Tehát benne 
van-e az ezerforintos négyzetméter árban, vagy a vevőt terheli?  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Nincs benne, ezért ezer forint a négyzetméter ár. Szakértéktől kértünk véleményt, hogy 
mennyi az ár a közműellátottsággal bíró ingatlannál. A fejlesztési terveink között 
szerepel is egy ipari vállalkozói területnek a kialakítása, és ha már ki vannak építve a 
közművek, akkor 3500-4000 forint környékén van négyzetmétere a területnek. 
Jelenleg a kiépítési kötelezettség a vásárlót terheli.  
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Stayer László polgármester 

A TOP-os pályázati keretek között felsoroltuk ezeket a területeket, ezeknek a 
fejlesztését a megye is javasolja, de lehet, hogy időközben sikerül értékesíteni. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

Véleménye szerint jó helyzetben lesz a befektető mind a két telken, mert a 
gerincvezeték mind a két területen ott van. 

Antal Ferenc képviselő 

A Kerülő úton az esetleges befektető tekintetében nem lesz-e az ott lakóknak zavaró, 
ha a házuk előtt egy ipartelep fog lenni? 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Nem lesz, mert erre figyeltek, körülbelül az első ötven méter zöld terület lesz, ott 
megy a magasfeszültségű vezeték is. A terület nem ipari besorolású, hanem GKSZ, 
tehát gazdasági, kereskedelmi, szolgáltató övezet. A kiajánlásban is szerepel, hogy az 
önkormányzat odatervezi az állatvásárteret, és mindenképp szeretnénk ezt a jelleget ott 
folytatni, tehát e területre elsősorban mezőgazdasághoz, állattenyésztéshez, ezek 
feldolgozásához kapcsolódó vállalkozások jelentkezését várjuk, tehát az ott lakókat 
legkevésbé fogja zavarni. Ha az állatvásártér megvalósul, akkor bízunk benne, hogy 
lesznek olyan befektetők, akiket ez kifejezetten motivál, mivel az állatvásártér 
megfelelő szociális blokkal, állategészségügyi blokkokkal fog rendelkezni, ami 
nyilván a mellette lévő vállalkozás számára is, megfelelő módon kihasználható lesz, 
tehát bízik benne, hogy ez vonzerőt fog ott jelenteni. Kifejezetten figyeltünk arra, hogy 
lakóövezet mellett található a terület, egyébként a terület nagysága is mutatja, hogy a 
beépíthetőség miatt nagyobb gyár nem létesülhet ott. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
127/2015.(V.28.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szécsényi 
1982 hrsz. alatti 8.0957 m2 és a szécsényi 1990 hrsz. alatti 10.2452 m2 
területű önkormányzati tulajdonú ingatlanokat befektetési célra 
kiajánlja. Az ingatlanok vételár 1.000 Ft/m2-ben állapítja meg.  
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Az ingatlanok kiajánlását Szécsény Város Önkormányzat honlapján, 
hirdetőtábláján, a Szécsényi Hírek havonta megjelenő kiadványában, 
valamint a megjelenő Szécsényi Invest kiadványban kell 
megjelentetni. 
 

Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 
 
14. Egyebek:  
14.1. Tájékoztató Nemzeti Kulturális Alap pályázatról 
 

Stayer László polgármester 

Az NKA Vizuális Művészetek Kollégiuma nyílt pályázatot hirdetett olyan kortárs, 
esztétikailag és tartalmában igényes köztéri munkák (szobor, szoborcsoport, 
térinstalláció) létrehozására, melyek az adott település közterén a település kulturális 
jelenét erősítik. Az igényelhető támogatás egy pályázat esetében hétmillió forint, ami 
70 %-os támogatási intenzitást jelent maximum, ami azt jelenti, hogy egy tízmillió 
forint értékű szobornál hárommillió forint önrészt kell vállalni. Három különböző 
művésztől kellene bekérni ajánlatot, melyből kiválasztanák, hogy melyiket támogatják.   
A beadási határidő június 5-e. Tekintve, hogy komoly önerőt igényelne a pályázat, 
szeretné kérni képviselőtársai véleményét, hogy előkészítse-e az erre vonatkozó írásos 
javaslatot, tárgyalásra méltónak tarja-e a testület. Ha igen, akkor a rendkívüli testületi 
ülésre, amelyet hétfőre fog összehívni az ITS miatt, írásos előterjesztést készít. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Véleménye szerint, ha a sportcsarnok meglesz, utána építhetnek szobrot, de most nem 
javasolja a pályázat benyújtását, amit egyébként minden évben ki szoktak írni. Az 
Oktatási, Művelődési és Sport Bizottsági ülésen is elhangzott ez a tájékoztató, és a 
bizottság sem javasolta.  

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

Véleménye szerint is ki lehetne hagyni most ezt a lehetőséget.  

Stayer László polgármester 

Köszöni képviselőtársai véleményét, melynek figyelembe vételével nem készít 
előterjesztést a pályázat benyújtására. 
 
 
14.2. Képviselői tájékoztatók, bejelentések 
 

Stayer László polgármester 

Alpolgármester asszony jelezte, hogy egy hozzá érkezett levélről szeretne tájékoztatást 
adni. 
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Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Kolozs András, az MSZP XVI. kerületi szervezetéből eljuttatott hozzá egy levelet, 
melyet felolvasás útján ismertet a következők szerint: 
Tisztelt Képviselő-testület! Mint arról bizonyára már Önök is értesültek A kistarcsai 
kórház parkolójában fizetős rendszert vezettek be, 500 forintot kell fizetnie 
behajtásonként annak, aki harminc percnél tovább akar parkolni. Ehhez a kórházhoz 
tartozik az Önök településén élő lakosok egészségügyi ellátása is, több területet 
illetően. A kórház vezetése a parkoló felújításának szükségességére, valamint 
biztonsági szempontokra hivatkozva állítja, hogy kénytelen volt bevezetni a parkolási 
díjat. Úgy gondoljuk, hogy rossz döntés született, úgy gondoljuk, hogy rossz az ötlet, 
sok azt az 500 forintot beszedni kiszolgáltatott emberektől, akik nem jó kedvünkben 
jönnek a kórházba, hanem azért, mert gyógykezelésre szorulnak, vagy beteg 
hozzátartozóikat látogatják. Annak érdekében, hogy a legjobb megoldást megtaláljuk, 
javaslatunk a következő: A kórház az üzemeltető céggel a szerződést bontsa fel, 
történjen tételes elszámolás. A parkolóban szükséges felújítást az érintett 
önkormányzatok, lakosság és ellátás arányosan, teherbíró képességük figyelembe-
vételével osszák szét egymás között, így mindegyik érintett önkormányzat teherviselési 
képességének és lakossága számának megfelelően, igazságosan járulna hozzá a 
feladathoz. A parkoló üzemeletetését a kórház lássa el, átlátható éves költségvetési 
terv alapján, melynek nyomán a Pest Megyei Önkormányzat minden évben térítse meg 
a költségeket. Bízunk benne, hogy a megoldási javaslatunkat az Önök Képviselő-
testülete is tárgyalja, és mielőbb megvalósulhat a parkoló, mindenki örömére történő 
felújítása, és teljes körű ingyenes használata. Várom mielőbbi válaszukat!  
 
Meglepődött a levélen, mert nem tudta, hogy Szécsényből járnak a kistarcsai kórházba, 
ezért információt kért az egészségügyi centrumtól, megkereste az OEP-et is, hogy 
tájékoztassanak minket arról, hogy mely ellátások tartoznak a kistarcsai kórházhoz. 
Azt a tájékoztatást kapta, hogy a gyermek fül-orr-gége szakellátás tekintetében az 
Árpád kórházhoz tartozunk, az endokrinológia a Semmelweis Egyetemhez tartozik. 
Megjegyzi itt, hogy a salgótarjáni kórházban is van endokrinológiai rendelés. 
Belgyógyászat tekintetében Péterfy Sándor Utcai Kórházhoz tartozunk, a pszichiátriai 
rehabilitáció, valamint a sürgősségi betegellátás a Kenessey Albert Kórházban 
megoldott. Ezt figyelembe véve nem nagyon látja értelmét, hogy Szécsény 
Önkormányzata bármit is fizessen a kistarcsai kórház parkolójának felújítására.  
Úgy gondolja, hogy egy olyan szervezet kérte a képviselő-testület döntését, akinek 
nincs igazából felkérései joga önkormányzati döntés meghozatalára, illetve jobban 
odafigyelhettek volna arra, hogy városunk ahhoz a kórházhoz tartozik-e.  
A képviselő-testületet tájékoztatta a levélről, véleménye, hogy határozatot nem kell 
hozni erre a megkeresésre. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni alpolgármester asszony tájékoztatását. Szót ad Antal Ferenc képviselő 
úrnak. 
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Antal Ferenc képviselő 

A Bocskai úton lakók jelezték, és kérdezték, hogy a tavalyi évben elindult útfelújítás 
befejezése mikorra várható? A szegélyköveket elhelyezték, de a munkát nem 
folytatták. A másik, a Szentlélek patak vonatkozásában jelezték, hogy több esetben 
tapasztalható az, hogy valamiféle vegyszert valahonnan beleengedhetnek, mert habos 
képződmény jelenik meg a víz felszínén. Kérdezik, hogy mi okozhatja? 

Stayer László polgármester 

A Bocskai út felújítását azért nem folytatták, mert nem volt megfelelő mennyiségű 
burkolati elem, ezért utasította a Városfejlesztő Kft. munkatársát, hogy erős 
intenzitással most azt készítsék. Azt a tájékoztatást adták, hogy júniusra készülnek el, 
ezeknek a betonelemeknek van egy kötési ideje, de utána megkezdik az útburkolat 
lerakását.  

Dr. Bagó József jegyző 

A patakkal kapcsolatban lakossági bejelentés nem érkezett a hivatalhoz, jó lenne, ha 
akkor szólnának, amikor habos a víz, mert akkor tudnánk mintát venni, és 
bevizsgáltatni, valamint akkor tudnánk visszakövetni, hogy melyik az a városrész, 
ahonnan származhat.  
 

Stayer László polgármester 

Még egy tájékoztatási kötelezettségének szeretne eleget tenni. A Nógrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság részéről a hulladékszolgáltatás ideiglenes ellátására 
vonatkozóan megtörtént a kijelölés, mivel a BÁVÜ bejelentette, hogy nem tudja 
tovább szállítani városunkból a hulladékot, így az NHSZ Gyöngyösi Hulladékkezelő 
Nonprofit Kft. lett kijelölve. Erről a lakosságot a honlapunkon és a kábeltelevízión is 
tájékoztattuk. Úgy tapasztalta, hogy a gyöngyösiek nagyon pozitívan állnak a 
helyzethez, és az esetleges csúszásokért elnézést kérünk a lakosságtól. Ha valahol 
kimaradt a szállítás, vagy egyéb panasz volt, ezeket jeleztük az új szolgáltató felé, és a 
hiányosságokat pótolják.  

Antal Ferenc képviselő 

Kérdése, hogy a lakosságnak ez költségben mit jelent? 

Dr. Bagó József jegyző 

Sem árban, sem a szolgáltatás minőségben nem jelent változás a lakosságnak az, hogy 
új szolgáltató végzi a hulladékszállítást. Elmondja még, hogy nem a BÁVÜ-től 
értesültünk arról, hogy nem tudják a szolgáltatást tovább végezni városunkban, hanem 
a Katasztrófavédelmi Igazgatóságtól kaptuk az értesítést, amely szervezet igyekezett 
olyan gyorsan intézkedni, ahogy csak lehetett, így a szolgáltatásban kiesés nem volt. 
Kisebb csúszások a helyismeret hiánya miatt fordulhattak elő kezdetben.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Meddig lesz ez a szolgáltató a városban? 
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Stayer László polgármester 

A szolgáltatást a következő szerződés megkötéséig, de legfeljebb 2016. február 17-ig 
ellátják. A nyertes hulladékgazdálkodási KEOP-os pályázatunk megvalósítása után 
saját cégünk fogja elvégezni ezt a közszolgáltatást.  

Antal Ferenc képviselő 

Mi miatt nem tudta vállalni tovább a bátonyterenyei cég a szemétszállítást? 

Dr. Bagó József jegyző 

A Katasztrófavédelmi Igazgatóságnak megküldött bejelentésében a BÁVÜ azt írta, 
hogy technikai lehetetlenülés okán átmenetileg, határozatlan ideig függesztik fel 
szolgáltatási területükön, többek között városunkban is, a szerződésben foglalt 
hulladékgazdálkodási tevékenységüket. Amennyiben a cég megerősödik, és ismét 
képes lesz ellátni a közszolgáltatást, akkor újra ők végzik majd, vagy mint 
polgármester úr mondta, a pályázatunk megvalósítása után az önkormányzat saját 
cége. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett az egyebek napirendet bezárja.  
 
A képviselő-testület valamennyi előterjesztést megtárgyalta, és mint a meghívóban is 
jelezte, a lakásbérleti ügyek megtárgyalása zárt ülés keretében történik. Elköszön a 
vendégektől, és az ülést bezárja (1810 órakor).  
 
 
 
 
 

Stayer László 
polgármester 

Dr. Bagó József 
jegyző 
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SZÉCSÉNY VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK  
2014-2019. éves időszakra szóló 

gazdasági programja 

 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat és szervei 
szervezeti és működési szabályzatáról szóló 15/2014.(XI.26.) önkormányzati rendelete 
(továbbiakban: SZMSZ) 78. § értelmében: 
 

„A képviselő-testület gazdasági programját az Mötv. 116. §-ában foglalt szabályok 
alapján készíti el.” 

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a 
továbbiakban: Mötv.) 116. §-a szerint: 

„116. § (1) A képviselő-testület hosszú távú fejlesztési elképzeléseit gazdasági programban, 
fejlesztési tervben rögzíti, melynek elkészítéséért a helyi önkormányzat felelős. 
(2) A gazdasági program, fejlesztési terv a képviselő-testület megbízatásának időtartamára 

vagy azt meghaladó időszakra szól. 
(3) A gazdasági program, fejlesztési terv helyi szinten meghatározza mindazokat a 

célkitűzéseket és feladatokat, amelyek a helyi önkormányzat költségvetési lehetőségeivel 
összhangban, a helyi társadalmi, környezeti és gazdasági adottságok átfogó 
figyelembevételével a helyi önkormányzat által nyújtandó feladatok biztosítását, 
színvonalának javítását szolgálják. 
(4) A gazdasági program, fejlesztési terv - a megyei területfejlesztési elképzelésekkel 

összhangban - tartalmazza, különösen: az egyes közszolgáltatások biztosítására, 
színvonalának javítására vonatkozó fejlesztési elképzeléseket. 
(5) A gazdasági programot, fejlesztési tervet a képviselő-testület az alakuló ülését követő 

hat hónapon belül fogadja el. Ha a meglévő gazdasági program, fejlesztési terv az előző 
ciklusidőn túlnyúló, úgy azt az újonnan megválasztott képviselő-testület az alakuló ülését 
követő hat hónapon belül köteles felülvizsgálni, és legalább a ciklusidő végéig kiegészíteni 
vagy módosítani.” 

 
Az Mötv. 13.§. szerint helyi közügyek, valamint a helyben biztosítható közfeladatok 
körében ellátandó helyi önkormányzati feladatok különösen  

1. településfejlesztés, településrendezés; 
2. településüzemeltetés (köztemetők kialakítása és fenntartása, a közvilágításról való 

gondoskodás, kéményseprő-ipari szolgáltatás biztosítása, a helyi közutak és tartozékainak 
kialakítása és fenntartása, közparkok és egyéb közterületek kialakítása és fenntartása, 
gépjárművek parkolásának biztosítása); 
3. a közterületek, valamint az önkormányzat tulajdonában álló közintézmény elnevezése; 
4. egészségügyi alapellátás, az egészséges életmód segítését célzó szolgáltatások; 
5. környezet-egészségügy (köztisztaság, települési környezet tisztaságának biztosítása, 

rovar- és rágcsálóirtás); 
6. óvodai ellátás; 
7. kulturális szolgáltatás, különösen a nyilvános könyvtári ellátás biztosítása; filmszínház, 

előadó-művészeti szervezet támogatása, a kulturális örökség helyi védelme; a helyi 
közművelődési tevékenység támogatása; 
8. gyermekjóléti szolgáltatások és ellátások; 
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8a. szociális szolgáltatások és ellátások, amelyek keretében települési támogatás állapítható 
meg; 
9. lakás- és helyiséggazdálkodás; 
10. a területén hajléktalanná vált személyek ellátásának és rehabilitációjának, valamint a 

hajléktalanná válás megelőzésének biztosítása; 
11. helyi környezet- és természetvédelem, vízgazdálkodás, vízkárelhárítás; 
12. honvédelem, polgári védelem, katasztrófavédelem, helyi közfoglalkoztatás; 
13. helyi adóval, gazdaságszervezéssel és a turizmussal kapcsolatos feladatok; 
14. a kistermelők, őstermelők számára - jogszabályban meghatározott termékeik - 

értékesítési lehetőségeinek biztosítása, ideértve a hétvégi árusítás lehetőségét is; 
15. sport, ifjúsági ügyek; 
16. nemzetiségi ügyek; 
17. közreműködés a település közbiztonságának biztosításában; 
18. helyi közösségi közlekedés biztosítása; 
19. hulladékgazdálkodás; 
20. távhőszolgáltatás; 
21. víziközmű-szolgáltatás, amennyiben a víziközmű-szolgáltatásról szóló törvény 

rendelkezései szerint a helyi önkormányzat ellátásért felelősnek minősül. 

(2) Törvény a helyi közügyek, valamint a helyben biztosítható közfeladatok körében 
ellátandó más helyi önkormányzati feladatot is megállapíthat.”  

 

Az Önkormányzat az önként vállalt helyi közügyekben mindent megtehet, amely 
jogszabállyal nem ellentétes, feltéve, hogy a jogszabály az adott feladatot nem utalta más 
szerv kizárólagos hatáskörébe, és az önként vállalt feladatok nem veszélyeztetik a 
kötelezően előírt feladatok ellátását.  

 

A Mötv. fenn idézett feladat felsorolása között vannak olyanok, amelyek minden 
önkormányzat számára kötelezőek, és vannak, melyek csak egyes önkormányzatok, vagy 
bizonyos feladatellátás teljesülése esetén azok, ezeket az egyes ágazati jogszabályok és az 
önkormányzat által elfogadott SZMSZ tartalmaz. A SZMSZ az alábbiak szerint rendelkezik:  

 

„5. § 
Az önkormányzat kötelező feladat és hatásköreit az Mötv. 13. § (1) bekezdése és az egyéb 
ágazati jogszabályok állapítják meg. 
6. § 
(1) Az önkormányzat törvényi kötelezettségének teljesítésén túl, pénzügyi lehetőségeinek 
függvényében, lakossági igények figyelembe vételével, az éves költségvetésében fedezet 
biztosításával egyidejűleg, maga határozza meg, hogy milyen önként vállalt feladatokat 
milyen mértékben és milyen módon lát el. 
(2) A képviselő-testület feladatait és önként vállalt feladatainak jegyzékét az 1. melléklet 
tartalmazza.” 
 
Az Önkormányzat a Mötv 13 § (1) bekezdésében felsorolt feladatokat a 18 és 20. pontok 
kivételével és az alábbiakkal kiegészítve tartalmazza: 
 
„ Közös Önkormányzati Hivatal fenntartása és működtetése, 
 Az SZMSZ hatálybalépését követően az Mötv. módosítása, más törvények módosítása, új 
törvény alkotása miatt jelentkező önkormányzati feladatok. 
Az önként vállalt (többlet) feladatok tekintetében a mindenkori éves költségvetésben, a 
gazdálkodást meghatározó pénzügyi tervben – fedezet biztosításával egyidejűleg – foglal 
állást. 



 3 

 
 
Az önkormányzat szabadon vállalhatja közfeladat ellátását abban az esetben, ha 
a) megvalósítása nem veszélyezteti a kötelezően előírt feladat- és hatáskörök ellátását, 
b) ellátásához a szükséges feltételek fennállnak. 
c) nem tartozik más szerv kizárólagos feladat-, és hatáskörébe. 
Az önként vállalt feladatok a mindenkori éves költségvetés alapján és külön 
önkormányzati rendeletben szabályozott feladatok: 
a) önkormányzat által alapított kitüntető címek, díjak juttatása, 
b) képviselők és bizottsági tagok tiszteletdíjának megállapítása, 
c) bölcsődei ellátás, manóvár gyermekház üzemeltetése, 
d) hazai és uniós önkormányzati pályázatok benyújtása, közmunka és közfoglalkoztatási 
programokban való részvétel, 
e) civil szervezetek, városi rendezvények, városi televízió és városi újság támogatása, 
f) nemzetközi önkormányzati kapcsolatok támogatása, 
g) nem kötelező feladat ellátására létrejövő önkormányzati társulásokban, önkormányzati 

érdekképviseleti szervezetekben részvétel. 
 
• Általános elvek, helyzetelemzés 

Az önkormányzat gazdasági helyzete, helyi költségvetést meghatározó tényezők 

A költségvetés teljesítése során az elmúlt években törekedtünk az önkormányzat 
működőképességének megtartására s a vállalt feladatok elvégzésére. A személyi jellegű 
járandóságoknak, és a pályázati kifizetéseknek mindig időben eleget tettünk. A szállítói 
számlák pénzügyi rendezése folyamatosan megtörtént, nem halmozódott fel kifizetetlen 
szállítói állomány. Likviditási helyzetünk jelentősen javult. A bevételeink megérkezése és a 
kifizetések egyensúlyban voltak. Az intézmények finanszírozására, a közterületek, közutak 
kezelésére és karbantartására, kötelező feladataink ellátására az állami támogatáson kívül 
jelentős önkormányzati forrásokat tudtunk bevonni, növelve ezzel a hatékony feladatellátást. 
Az önkormányzatok gazdasági önállóságának egyik eszköze a helyi adók rendszere, mely 
lehetőséget teremt a helyi szuverén adóztatási jog gyakorlására, s ezzel együtt a helyi 
adópolitika kialakítására. Önkormányzatunk 1992. január 1-től a 21/1991.(XII.17.) számú 
rendeletével vezette be a helyi adókat. Szécsényben az alábbi helyi adók kerültek bevezetésre: 
magánszemélyek kommunális adója, idegenforgalmi adó, valamint a helyi iparűzési adó. Az 
idegenforgalmi adóból származó bevétel nem jelentős, de fontos feltétele a turisztikai 
pályázatoknak. A helyi iparűzési adó a helyi adók közül a legjelentősebb és legnagyobb 
adóbevételt eredményező adónem. Az adózók számának változása, az ebből eredő adóalap, 
adó összegének változása mutatja a vállalkozások árbevételének növekedését vagy 
csökkenését. Az adóhátralékok összege, változása mutatja a pénzügyi nehézségeket. Az 
adóhátralékok, és egyéb kintlévőségek behajtásának hatékonyabbá tétele erősíti az adózási 
fegyelmet. 
 

A gépjárművek adóztatása nem helyi, hanem központilag egységes szabályok szerint, a 
Közigazgatási és Elektronikus Közszolgáltatások Központi Hivatala havi adatszolgáltatása 
(változásjelentései) alapján történik. Ezen adóbevétel 40%-a illeti meg az önkormányzatot.  
 

A helyi adókból származó bevételek alakulását alapvetően két tényező határozza meg. Az 
egyik tényező az esetleges törvényi módosítások lehetnek, azaz a helyi adókról szóló 1990. 
évi C. törvény egyes adónemeiben bekövetkező változások – adómérték módosítása, 
mentességi kör növelése – szűkítése, adóalap változások – amelyek nagymértékben 
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hozzájárulnak az adóbevételek mértékének alakulásához. A másik fontos tényezőként a helyi 
adók bevezetettségi fokát nevezhetjük meg. 
Önkormányzatunk a helyi adóbevételek ellenőrzését tervezi, adóbevallások utólagos 
ellenőrzésével. Az elsődleges cél a helyes adózási gyakorlat kialakítása, és nem a 
szankciókkal történő bevételnövelés. 

A gazdasági program kialakításáért felelős önkormányzat – hivatalán keresztül - önállóan, 
demokratikus módon, széleskörű nyilvánosságot teremtve intézi a település közügyeit, 
gondoskodik a helyi közszolgáltatásokról, feladatainak ellátásáról. A Hivatal szervezete az 
alapvető feladatcsoportok, az egymással összefüggő tevékenységek figyelembevételével 
került kialakításra, és az így kialakított struktúra képes rugalmasan alkalmazkodni a feladatok 
változásához. A jogszabályi és egyéb, jelenleg is folyó közigazgatást érintő változások 
azonban igénylik a hivatali működés folyamatos, tervszerű fejlesztését, korszerűsítését, a 
munkaszervezés modern formáinak alkalmazását, a lakosság által is elismert és elfogadott 
értékek megőrzését. 

Az Önkormányzatra jelentős anyagi terheket ró az intézményei (bölcsőde-óvoda, iskola, 
művelődési intézmények) fenntartása, illetve működtetése. A hatékonyabb feladatellátás 
érdekében átszervezésekkel, költségek racionalizálásával elértük, hogy a fenntartási 
költségeink csökkentek.  

A munkanélküliség, gazdasági elmaradottság, a szociális kiadások jelentős volta igen nehéz 
helyzetbe hozza a város vezetését, mely minden lehetséges külső-belső eszközt, pályázati 
lehetőséget felhasználva igyekszik megtalálni azokat a kitörési pontokat, amelyek 
elősegíthetik a gazdasági élet élénkítését, a helyi társadalom életminőségének javítását, 
felzárkóztatását. 

A munkanélküliségi helyzeten hivatott segíteni a közfoglalkoztatás eddigi bonyolult 
rendszerét felváltó Nemzeti Közfoglalkoztatási Program. A program lényege, hogy az állam 
egységes rendszerben, azonos forrásból, azonos értékeken, prioritásokon alapuló szabályozás 
mentén nyújt pályázati támogatást a (közfoglalkoztatással érintett) többlet munkahelyek 
létrehozására. A közfoglalkoztatás közmunka révén valósul meg. A Nemzeti 
Közfoglalkoztatási Program egyik lényegi eleme, hogy közfoglalkoztatási támogatás 
automatikusan nem jár. A támogatások csak abban az esetben kerülnek folyósításra, ha a 
támogatott képes alátámasztani, hogy a foglalkoztatás értékteremtő, költségigénye 
megalapozott, garantálja, hogy bővül a munkahelyek száma és mindezt ellenőrizhető, 
elszámoltatható módon valósítja meg. Az előbbiek érdekében munkanélküliek kizárólag a 
munkaerő-piaci szervezet közvetítésével kerülhetnek a közfoglalkoztatási rendszerbe. 

A városvezetés a város-rehabilitációs beruházások mellett, azokat a pályázatokat részesíti 
előnyben, amelyek munkahelyteremtéshez kapcsolódnak, illetve intézményei működését 
hatékonyabbá, gazdaságosabbá tehetik. 

Önkormányzat pénzügy- és adópolitikája: 

Az elmúlt ciklus elején egy eladósodott várost vettünk át, magas hitel-, és 
adósságállománnyal. A hitelek korábbi ütemezése alapján a ciklus elejére nagy összegű 
törlesztési kötelezettség koncentrálódott a 2010-2011-es évre. Önkormányzatunk nagy 
nehézségek árán, de törlesztette tartozását, egészen 2013-ig, amikor a hiteleink 60%-át, majd 
a 2014. február 28-án fennálló hitelállományunk teljes összegét, összesen 465.035 eFt-ot  az 
önkormányzati adósságkonszolidáció keretében az állam átvállalta. Az elmúlt évben hitelt, 
kölcsönt nem vettünk fel. Jelenleg nincs adósságszolgálati kötelezettségünk. 
2014-2019. éves gazdasági ciklusban az önkormányzat által kitűzött célok és feladatok 
megvalósítását úgy szükséges biztosítani, hogy az az éves költségvetések végrehajtása során 
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ne okozzon finanszírozási feszültséget. Kiemelt hangsúlyt kell helyezni a szükséges felújítási 
és fejlesztési feladatokra, melynek megvalósítását döntően külső források megszervezésével 
indokolt és szükséges biztosítani. A lehető legteljesebb mértékben ki kell használni a 
területfejlesztési és uniós pályázati lehetőségeket, ennek érdekében biztosítani kell az éves 
költségvetés keretein belül a pályázatokhoz szükséges saját erőt oly módon is, hogy ennek 
előteremtéséhez igénybe kell venni a központi forrásokat, az EU Önerő Alap pályázatot is. 

Vagyongazdálkodás: 

Az önkormányzat vagyona az elmúlt ciklusban növekedett, a saját bevételből történt tárgyi 
eszközvásárlás és pályázati pénzek segítségével megvalósult beruházás, felújítás összege 
meghaladta az elszámolt értékcsökkenést. A 2010. december 01-i 4.908.309 eFt értékű 
vagyon 2014. december 31-re 5.249.234 eFt-ra növekedett. 
 
Városüzemeltetés 

Szécsény városban a közműellátás mindenhol rendelkezésre áll, amelynek keretében 
biztosított a vezetékes ivóvíz ellátása, a közcsatornás szennyvízelvezetés, a villamos energia-, 
a gázellátás és a vezetékes távközlés. A csapadékvíz elvezetés nyílt –zömében burkolatlan- és 
fedett árokrendszerrel megoldott. Az áramszolgáltatást a közvilágítással egyetemben az 
Észak-Magyarországi Áramszolgáltató Rt. (ÉMÁSZ) biztosítja. A közvilágítás karbantartását 
2015. január 01-től a BP GAMMA COLOR 2010 Kft. végzi. A gázszolgáltatást a Tigáz Zrt. 
biztosítja. Az ivóvíz szolgáltatást, illetve a szennyvíz gyűjtését, szállítását és kezelését az Érv 
Zrt. Észak Nógrád Víz- és Szennyvíz Divízió végzi. Az ivóvíz ellátás teljes mértékű, a hálózat 
javarészt 1960-1970-es években épült elemei azonban élettartamuk határán vannak, a 
következő években az esetleges meghibásodások számának növekedése a felújítás 
szükségességét jelzi majd előre.  

Önkormányzatunk közszolgáltatási szerződésekkel a városüzemeltetési és zöldfelület 
gondozási, gyermek-, és közétkeztetési, városfejlesztési, intézmény felújítási és temető 
üzemeltetési, közművelődési feladatokat a Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft., a 
Szécsényi Agro-Help Nonprofit Kft, a Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft., valamint a 
Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft. útján látja el. Valamennyi gazdasági társaság 100 
%-os önkormányzati tulajdonban van.  

A feladatok minél hatékonyabb ellátása érdekében gazdasági társaságainkat átszerveztük. A 
jövőben is törekednünk kell arra, hogy az önkormányzati tulajdonú társaságok a 
szolgáltatásokat a lehető legszínvonalasabban biztosítsák. Az emberek komfortérzetét, 
hangulatát jelentős mértékben befolyásolja a közterületek állapota, azok tisztasága, a temető 
gondozottsága, az utak, járdák, parkok, játszóterek, köztemetők állapota. A keletkezett 
úthibák kijavítása prioritást kell, hogy élvezzen, ezért 2015-től évente, folyamatos kátyúzási, 
felújítási munkákat fogunk végezni, melyekhez a megfelelő támogatási forrásokra pályázunk 
és saját forrást is biztosítunk. Az út és járda felújításokra fontossági sorrend felállítása mellett 
középtávú programot készítünk. 

A városban jelenleg 3 db játszótér, 2 db sportpálya, 1 db műfüves sportpálya, a várkert és 
közterületen lévő parkfelületek fenntartásáról kell gondoskodnunk. 

A parkok, zöldterületek fenntartása az elmúlt évek tapasztalatai alapján viszonylag pontosan 
tervezhető. A költségeket legfeljebb az éves csapadék mennyisége, a szélsőséges időjárás és a 
közmunkaprogram befolyásolhatja. Továbbra is fokozott figyelmet kell fordítani a településen 
található frissen telepített fák gondozására, kivágott fák pótlására, a településképet javító 
virágosításra, valamint a kártevők elleni védelemre is. Fontos feladatunk a meglévő 
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létesítmények állagmegóvása. Illegális szemétlerakó helyek felszámolása és a parlagfű irtása 
is kiemelten kezelendő feladat.  

A feladatok végrehajtásával megbízott önkormányzati gazdasági társaságok az alábbi főbb 
tevékenységeket látják el:  

Szécsényi Városüzemeltetési Nonprofit Kft.: 
• nem veszélyes hulladékok kezelése és ártalmatlanítása, 
• zöldterület kezelése,  
• közfoglalkoztatás szervezése. 

 

Szécsényi Agro-Help Nonprofit Kft.: 
• gyermek- és közétkeztetés biztosítása, 
• növénytermesztés, állattenyésztés,  
• mezőgazdasági gépi szolgáltatás biztosítása, 
• közfoglalkoztatás szervezése. 

 

Szécsényi Városfejlesztő Nonprofit Kft.: 
• projekt előkészítési, pályázatírási és projektmenedzsmenti feladatok ellátása, 
• intézményi, közterületi és játszótéri karbantartási feladatok ellátása, 
• temető üzemeltetése,  
• közfoglalkoztatás szervezése. 

 

Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft.: 
• közművelődési tevékenység, városi és szabadidős programok szervezése, 
• szálláshely szolgáltatás, 
• kiállítóhelyek működtetése, kiállítások szervezése, 
• turisztikai tevékenységek összehangolása, 
• „Házi Bolt” működtetése,   
• közfoglalkoztatás szervezése. 

 

Egészségügy 
A kistérségi járó beteg ellátást 2011. áprilisától a Szécsény és Térsége Egészségügyi Centrum 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság látja el. Az egészségügyi intézmény működtetését a 
Kft. - eddigi hatékony gazdálkodásának köszönhetően - önkormányzati hozzájárulás nélkül 
tudta biztosítani, melyre a továbbiakban is törekedni kell. A városban az egészségügyi 
alapellátási feladatokat 3 vállalkozó háziorvos, 2 vállalkozó gyermekorvos, 4 vállalkozó 
fogszakorvos és a sürgősségi ellátás biztosítja. A betegszállítás a mentőállomás 
üzemeltetésével biztosított. A betegek gyógyszerellátása két gyógyszertár jó színvonalú 
működésével megoldott. 

A védőnői ellátás az OEP által finanszírozott tevékenység 3 védőnői körzettel biztosított. 
Ennek keretében működik az iskolai védőnői szolgálat is.  

A ciklusban kiemelt figyelmet fordítunk az egészséges életmód népszerűsítésére, 
feltételrendszerének megteremtésére. 
 
Szociálpolitika és gyermekvédelem 

A szociálpolitika a lakosság, elsősorban a szerényebb körülmények között élő rétegek anyagi, 
társadalmi és gazdasági helyzetének javítását célzó politika. A helyi képviselők, köztük a 
szociálpolitikával foglalkozók feladata, hogy a polgárok otthonuknak érezhessék a várost. A 
helyi szociálpolitika gyakorlati alapelveként fogalmazható meg, hogy az ellátás 
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középpontjában elsősorban a szociális segítségre szoruló ember áll. A helyi szociálpolitika 
feladata, hogy a szociális intézményi ellátás és a pénzügyi lehetőségek keretei között 
kialakítsa a segítségnyújtás azon formáit és eljárásait, amelyek a megfogalmazott 
alapelveknek megfelelnek. Ennek során kulcsszerepe van az ágazatok közötti együttműködés 
fejlesztésének, az önkormányzatok közötti és a nem önkormányzati szervekkel való 
együttműködési formák, eljárások bővítésének.  Ennek érdekében továbbra is fontos a Helyi 
Esélyegyenlőségi Program folyamatos felülvizsgálata, a helyi szociális rendeletben 
meghatározott támogatási formák biztosítása, a szociális bizottság munkájának segítése, 
továbbá a gazdasági program során minden lehetőség kihasználása, amely a gyerekek és a 
szociálisan rászorulók érdekeit szolgálja.  
Közoktatás, köznevelés 

Szécsényben a bölcsődei férőhelyek kihasználtsága magas. 2010-től egy 26 férőhelyes csoport 
működik, 2 csoportszobában. Az épületbelsőt és az udvart az elmúlt ciklusban felújítottuk, új 
eszközök kerültek beszerzésre.  
 

Az összes óvodai ellátási hely átlagos kihasználtsága folyamatosan nőtt az elmúlt években a 
településen. A 2013-2014-es tanévtől két intézmény várja az óvodásainkat. A katolikus 
óvodában 7, az önkormányzatiban jelenleg 1 csoport működik. 
Az önkormányzatnak a 2014-2020-as időszakra tervezett fejlesztései okán, figyelemmel a 
járásközponti szerepére is határozott elképzelése van bölcsődefejlesztésről, mely egyben 
megteremtené az óvodai férőhelyek számának növelését is. 
 

Az elmúlt ciklusban a közoktatásban jelentős változások történtek, részben kormányzati, 
részben önkormányzati döntések következtében. 
 

2012 szeptemberében döntöttünk, hogy támogatjuk egy katolikus oktatási-, nevelési 
intézmény létrehozását a Váci Egyházmegye fenntartásában és működtetésében, 2012. 
december 31-ei hatállyal kiléptünk a Kistérségi Intézményfenntartó Társulásból. 2013. január 
1-jével az önkormányzati iskola fenntartása a KLIK-hez került, csak a működtetés maradt az 
önkormányzatnál. 
A 2013/14-es tanévtől mind a katolikus, mind az állami iskola az alapfokú oktatás mellett 
középfokú képzést is biztosít. 
A fenti átalakítások következtében jelentős önkormányzati kiadáscsökkentést tudtunk elérni a 
szolgáltatás minőségének javítása mellett. 
 

A Lipthay Béla Mezőgazdasági Szakképző Iskola és Kollégium a Vidékfejlesztési 
Minisztérium fenntartásába és működtetése alá került. 
 

Bár „papíron” egyik iskola sem a városé, de mindegyiket sajátunknak tekintjük és támogatjuk. 
 
Közművelődés, helyi közösségi színtér biztosítása 

A települési önkormányzat feladata a helyi közművelődési tevékenység támogatása. 

Ennek formái különösen: 
o az iskolarendszeren kívüli, öntevékeny, önképző, szakképző tanfolyamok,  
o a település környezeti, szellemi, művészeti értékeinek, hagyományainak feltárása, 
o megismertetése, a helyi művelődési szokások gondozása, gazdagítása, 
o az egyetemes, a nemzeti, a nemzetiségi és más kisebbségi kultúra értékeinek 
o megismertetése, a megértés, a befogadás elősegítése, az ünnepek kultúrájának 

gondozása, 
o az ismeretszerző, az amatőr alkotó, művelődő közösségek tevékenységének támogatása, 
o a helyi társadalom kapcsolatrendszerének, közösségi életének, érdekérvényesítésének 



 8 

o segítése, 
o a különböző kultúrák közötti kapcsolatok kiépítésének és fenntartásának segítése, 
o a szabadidő kulturális célú eltöltéséhez a feltételek biztosítása, 
o egyéb művelődést segítő lehetőségek biztosítása. 

A közművelődési tevékenység biztosítását a Szécsényi Közművelődési Nonprofit Kft. látja el, 
melynek létjogosultságát bizonyítja, hogy az alapítása óta eltelt időben az önkormányzat által 
biztosítandó működési költségek nagysága folyamatos csökkenést mutat. A kft. részére 
átadott ingatlanok új kiállítási helyekkel bővültek, a rendezvények színvonala, látogatottsága, 
mennyisége folyamatosan növekszik. A Pintér ház felújítását követően új színfolttal 
gazdagodtunk, „Nosztalgia Múzeum” került kialakításra az épületben, s a Tömlöc bástya is 
megnyitotta kapuját a látogatók előtt. 

 A Művelődési Központ kihasználása, látogatottsága folyamatosan nő. Az épület külső 
felújítása 2011-ben befejeződött, azonban a fűtéskorszerűsítésre, a nézőtér és a színpad, 
valamint a színpadtechnika felújítására önkormányzatunk pályázatot kíván benyújtani.  

A lakosság önkormányzati, oktatási, közszolgáltatási, kulturális információval való ellátását 
segíti a havonta megjelenő televíziós magazinműsor, a Szécsényi Hírek havonta megjelenő, 
az önkormányzat és intézményeinek információs kiadványa, valamint Szécsény Város 
Önkormányzatának honlapja.   

Az öntevékeny civil szervezetek évente önkormányzati támogatásban részesülnek, melynek 
felhasználásáról elszámolnak. Az elmúlt ciklusban önkormányzatunk a civil szervezetek 
támogatási keretét jelentős mértékben megemelte, és azok kifizetéséről folyamatosan 
gondoskodott, ezzel is elismerve a civil szervezetek által végzett közösségépítő munka 
jelentőségét.  

2013. január 01-től, a törvény erejénél fogva a Kubinyi Ferenc Múzeum fenntartását 
önkormányzatunk megkapta, melyet 2013. június 01-től a Krúdy Gyula Városi Könyvtárral 
összevont intézményként működtetünk. A Múzeum szakmai munkáját alapvetően az itt őrzött 
két gyűjteményi egység – a történeti-, és a régészeti gyűjtemény – gondozása, feldolgozása és 
a nagyközönség számára történő bemutatása határozza meg. 2014. január 1. és 2014. 
december 31. között a Múzeumot látogatók összlétszáma 12.034 fő.  

A Forgách-kastély impozáns épülete vonzó célpont a turisták számára. A történelmi 
emlékhelyként is nyilvántartott kiemelt műemléki épület országosan számon tartott 
nevezetesség.  
A Krúdy Gyula Könyvtár feladatai a következőkre terjednek ki: az olvasók, 
könyvtárhasználók folyamatos kiszolgálása; nyilvántartások kezelése, állománygondozás; a 
meglévő, s az újonnan érkező állomány számítógépes feldolgozása; pályázatok folyamatos 
figyelése, lehetőség szerint részvétel azokon; kapcsolattartás a társintézményekkel, médiával; 
nyertes pályázatainkhoz kapcsolódó fenntartási kötelezettségeik teljesítése; a 
rendezvénytervben szereplő programok megszervezése, lebonyolítása. A könyvtárba 
beiratkozottak száma 240 fő. 
 

Az Önkormányzat igyekszik minél nagyobb teret és támogatást nyújtani az együttműködő 
partnereknek a kulturális kínálat minél színesebbé, változatosabbá tételéhez.   
 
Településmarketing és turizmus 

Célunk a város turisztikai szempontból kiemelt létesítményeiről, épületeiről új városi 
prospektusok, képeslapok, turisztikai, természetvédelmi értékeinket bemutató kiadványok, 
könyvek megjelentetése, CD-k készítése, a PR tevékenység javítása.  
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Az idegenforgalom szerepének növelése érdekében nélkülözhetetlen az átgondolt turisztikai 
fejlesztési koncepció: a kerékpározás, a horgászat, vadászat, lovas turizmus fejlesztése 
növelheti a város turisztikai vonzerejét. A turisztikai potenciál növelése érdekében 
együttműködési megállapodást kötöttünk Hollókő és Ipolytarnóc önkormányzatával 
településeink értékeinek népszerűsítésére, valamint a Szécsényi Közművelődési Nonprofit 
Kft. keretein belül turisztikai információs pontot hoztunk létre.  

A következő években turisztikai attrakciófejlesztéseket tervezünk és támogatunk minden 
városunkban induló kezdeményezést. 
Sportfeladatok 

Szécsény Város Önkormányzata a sportról szóló helyi rendeletében foglaltaknak megfelelően: 
o anyagi lehetőségei függvényében támogatja a városi sporttevékenységet, 
o együttműködik a sporttal foglalkozó helyi szervezetekkel, 
o a tulajdonában lévő sportlétesítményeket fenntartja, működteti, 
o költségvetési lehetőségeitől, valamint egyéb támogatási forrásoktól függően törekszik 

a sportlétesítmények, a közterületeken lévő sportpályák, karbantartására, fejlesztésére, 
o a lakosság egészségmegőrzése érdekében hosszú távon a sporttevékenységek 

középpontjába a gyermek- és ifjúsági sportot – ezen belül az iskolai testnevelést, mint 
kötelezően ellátandó sport feladatokat – az utánpótlás-nevelést, valamint a 
szabadidősportot állítja, 

o közreműködik a sport népszerűsítésében, a mozgás gazdag életmóddal kapcsolatos 
felvilágosító tevékenység szervezésében. 

 

Szécsény Város Önkormányzata fontosnak tartja, hogy településünk polgárai és közösségei 
felelősséget érezzenek saját lelki, szellemi, testi egészségükért, az egészséges életmódot, a 
sportolást az eddigieknél nagyobb hangsúllyal kell népszerűsíteni. A tömegsport előmozdítása 
érdekében az elmúlt években több fejlesztést hajtottunk végre, melynek eredményeként új 
műfüves kispályával, új füves pályával, valamint annak megvilágításával gyarapodtunk. A 
városban működő oktatási-,  nevelési intézmények, sportegyesületek együttműködésére 
alapozva további fejlesztéseket kell eszközölnünk, sportcsarnok, uszoda építését, szabadidő 
park létesítését szorgalmazzuk.  
Külkapcsolatok 

Szécsény város élő testvér-települési kapcsolatot tart fenn, a lengyelországi Warta és 
Niepolomice, a szlovákiai Szécsénykovácsi településekkel. Az együttműködések jelenleg 
elsősorban önkormányzati, intézményi szinten valósulnak meg. Cserelátogatások, 
tapasztalatszerző utak, hagyományőrző és kulturális rendezvényeken való részvétel jellemzi a 
kapcsolatokat. A testvérvárosi kapcsolatok tartalmának irányát a jövőben a gazdasági jellegű 
együttműködés erősítése kell, hogy képezze. Támogatni szükséges a gazdasági szereplők 
közötti, kölcsönös előnyöket biztosító összefogást, a gazdasági szakemberek közötti 
tapasztalatcserét, a bevált „jó gyakorlatok” adaptálását.  

A meglévő, de nem ápolt testvér-települési kapcsolatok felülvizsgálata indokolt. 
Bűnmegelőzés és közbiztonság 

Továbbra is erősítenünk kell a rendőrséggel és a polgárőrség kialakult jó kapcsolatot. Az 
együttműködés, a közös tevékenységek kialakításának jó példája a Tűzoltóőrs létrehozása, 
melyben a rendőrség, a polgárőrség és az önkormányzat is kivette részét, ezzel is elősegítve a 
lakosság biztonságérzetének növelését, az élet és vagyonvédelem magasabb szintű ellátását. 

A város frekventált részein a térfigyelő rendszer kialakítása megtörtént a prevenció jegyében, 
melyben a polgárőrség pályázata is nyert, kiegészítve a már meglévő rendszert. Az elmúlt 
időszakban felmerült problémák további kamerák kihelyezésének a szükségességét vetették 



 10 

fel, melyet önkormányzatunknak pályázati lehetőség nélkül is fel kell vállalnia, valamint a 
kialakított rendszer üzemeltetésének biztosítását is. 
Az alakuló ülésen elfogadásra került a polgármesteri program, mely alapja a gazdasági 
programunknak, az alábbiak szerint:   

o „Az elmúlt négy évben stabilizáltunk a város költségvetését, leraktuk egy fejlődési 
időszak alapjait. Szigorú és következetes gazdálkodással továbbra is ezen az úton 
haladunk előre.” 

o „Legfontosabb feladatunknak tekintjük, hogy a megkezdett munkahelyteremtő 
tárgyalásainkat tovább folytassuk, és konkrét eredményeket tudjunk felmutatni.” 

Ennek érdekében a TOP keretből önkormányzati tulajdonú területeken infrastrukturális 
fejlesztéseket tervezünk befektetés ösztönző céllal. A városban jelenleg is működő 
foglalkoztatók fejlesztési, munkahelyteremtő elképzeléseit segítjük. 

o „A Nógrád Megyei Fejlesztési Ügynökség munkatársaival együtt kidolgozott fejlesztési 
terveink megalapozottak, beépíthetők a megyei elképzelésekbe, a szükséges anyagi 
források rendelkezésre állnak, így új intézmények, bölcsőde, sportcsarnok, városi piac, 
reményeink szerint térségi uszoda építésére nyílnak lehetőségeink.” 

 

A TOP, KEHOP, GINOP, Vidékfejlesztési-, és egyéb források minél hatékonyabb 
felhasználására törekszünk. 

o „Mindkét esetben számítunk országgyűlési képviselőnk, Balla Mihály úr és a Nógrád 
Megyei Közgyűlésbe delegált képviselőtársunk, Varga Béla úr segítségére és 
támogatására.” 

o „Önkormányzati intézményeink működéséhez szükséges feltételeket továbbra is 
biztosítjuk, a megújuló pályázati forrásokat kihasználva a fenntartási költségeket 
igyekszünk tovább csökkenteni.” 

o „Tovább javítjuk az itt élő emberek életminőségét.” 

Közterületeket, parkokat, szabadidős létesítményeket fejlesztünk, építünk, és tovább bővítjük 
a rendezvények kínálatát. 

o „A városban működő valamennyi oktatási-nevelési intézményt támogatjuk, 
továbbfejlesztjük.” 
 

Új bölcsőde építését tervezzük, ezzel lehetőséget teremtve új óvodai csoportok kialakítására 
is.  

o „Fiataljaink itthon maradását, hazatérését támogató Szécsény Ösztöndíjat alapítunk.” 
o „Továbbra is kiemelten támogatjuk civil szervezeteinket.” 
o „Jó kapcsolatot ápolunk egyházi szervezeteinkkel.” 
o „További intézkedéseket teszünk a közbiztonság javítása érdekében.” 
o „Pösténypuszta és Beczúrfalva lakosságával az önkormányzati munkában is 

együttműködést ajánlunk, településrészi delegáltjaik testületi és bizottsági üléseinken 
tanácskozási joggal vehetnek részt.” 

Ennek megvalósítása érdekében számítunk minden szécsényi polgár együttműködésére! 

Szécsény, 2015. május 28. 

 Stayer László 
polgármester 

 

 


